
J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 

Készült: Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete  

2019. február 28-án megtartott soros nyílt ülésén, 

 a Polgármesteri Hivatal dísztermében 

 
 
Jelen vannak: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester levezetése mellett Bagi Zsolt 
Arnold, Dr. Bakos Beáta, Bertalan László, Gyárfás Lajos, Seresné Lados Éva, Szöllősi János, 
Tóth Imre 8 fő képviselő.  
 
Előzetes bejelentés mellett távolmaradt: Major Ferencné 1 fő képviselő 
 
Tanácskozási joggal jelen van:  

Lovász Imre jegyző, 
Lóczi István aljegyző, 
Mezei Norbert a Polgármesteri Hivatal pénzügyi osztályvezetője 
Lajosné Kiss Klára a Jászladányi Óvoda és Bölcsőde intézményvezetője,  
Müllerné Braun Erika az Ozoróczky Mária Szociális Központ intézményvezetője, 
Kun Adrienn a Nagyközségi József Attila Művelődési Ház és Könyvtár megbízott 
vezetője, 
Göröcs László a Nagyközség Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény megbízott 
vezetője, 
Tóth Dániel rendőr őrnagy, a Jászladányi Rendőrőrs parancsnoka. 
 

 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester nagy tisztelettel köszönti a soros ülésen 
megjelenteket, megállapítja, hogy a 9 fő képviselőből 8 fő jelen van, Major Ferencné 
alpolgármester jelezte távolmaradását, a testület határozatképes, az ülést megnyitja. 
Megkérdezi, hogy a meghívóban szereplő 12 napirendi ponttal kapcsolatosan van-e valakinek 
kérdése, vagy plusz napirendi pont, illetve módosító javaslata? 
 
Dr. Bakos Beáta képviselő: nyílt ülésben szeretne kérni Egyebek című napirendi pont 
tárgyalását. 

(További hozzászólás nem hangzik el.) 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki ért egyet a javaslattal, hogy 
nyílt ülésben 11. napirendi pontként Egyebek napirendi pontot tárgyaljon a testület? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
66/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Napirend kiegészítése 
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Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete a következő napirendi 
ponttal egészíti ki mai ülésének napirendjét, melyet nyílt ülésben 11. pontként kíván 
tárgyalni: 

11./ Egyebek 
 Előadó: Dr. Bakos Beáta képviselő 

 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben 
  é r t e s ü l n e k .  

 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki fogadja el a mai napirendet, 
mely következtében 11 napirendi pontot nyílt ülésben, 2 napirendi pontot zárt ülésben tárgyal 
a testület? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
67/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Napirend elfogadása 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete a következők szerint 
határozza meg mai ülésének napirendjét: 

 

N a p i r e n d :  
 

1./ Javaslat Jászladány Nagyközség 2019. évi Közbeszerzési Tervének 
elfogadására  

 Előadó: Lovász Imre jegyző, 
  Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető, 
  Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 

2./ Előterjesztés a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátásokról, azok 
igénybevételéről, valamint a fizetendő térítési díjakról szóló  
12/2005. (VII. 01.) önkormányzati rendelet módosítására 

 Előadó: Lovász Imre jegyző, 
  Müllerné Braun Erika intézményvezető, 
  Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság, 
  Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 

3./ Előterjesztés a szenvedélybetegek alacsony küszöbű szolgáltatásának 
feladatellátásához történő csatlakozásról szóló 235/2018. (VI. 21.) számú 
képviselő-testületi határozat módosítására 

 Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 
  Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 

4./ Előterjesztés az Önkormányzat 2019. évi részletes költségvetésének 
elfogadására 

 Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 
  Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető, 
  Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 
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5./ A NÜVI beszámolója a képviselő-testület két ülése között a közmunka 
programokban foglalkoztatottak által végzett munkákról 

 Előadó: NÜVI intézményvezető, 
  Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 

6./ Előterjesztés a közterületek használatáról, vásár- és piactartásról szóló 
16/2004. (IV. 30) önkormányzati rendelet módosítására 

 Előadó: Lovász Imre jegyző, 
  Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság, 
  Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 

7./ Előterjesztés az Ozoróczky Mária Szociális Központ szakmai tervének 
elfogadására  

 Előadó: Müllerné Braun Erika intézményvezető, 
  Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság  

8./ Előterjesztés intézmény átadásának előkészítésére 
 Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 
  Lovász Imre jegyző 

9./ Előterjesztés a Nagyközség Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény 
alapító okiratának módosítására 

 Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 
  Lovász Imre jegyző, 
  Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság 

10./ Előterjesztés az önkormányzati feladatellátás elmulasztására vonatkozó 
törvényességi felhívás megtárgyalására 

 Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 
  Lovász Imre jegyző, 
  Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság 

11./ Egyebek  
 Előadó: Dr. Bakos Beáta képviselő 

 
 

Zárt ülés: 
 

12./ Előterjesztés a Jászladány Előd vezér u. 1. szám (2083 hrsz.) alatti 
ingatlan értékesítési ajánlatának megtárgyalására  

 Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester,  
  Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 

13./ Előterjesztés a Jászladány Vasút u. 15. szám (1826/1 hrsz.) alatti ingatlan 
értékesítési ajánlatának megtárgyalására  

 Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester,  
  Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 

 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben 
  é r t e s ü l n e k .  
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1 .  N a p i r e n d i  pont megtárgyalása 

Javaslat Jászladány Nagyközség 2019. évi Közbeszerzési Tervének elfogadására  
Előadó: Lovász Imre jegyző, 
 Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető, 
 Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: a Közbeszerzési tervről készült írásos anyagot 
mindenki megkapta, átadja a szót Lovász Imre jegyzőnek. 
 
Lovász Imre jegyző: a közbeszerzésről szóló törvény alapján az önkormányzatnak 
költségvetési év elején, legkésőbb március 31-ig éves összesített közbeszerzési tervet 
kötelessége elkészíteni, az adott évre tervezett közbeszerzéseiről. A központi költségvetésről 
szóló törvény tartalmazza a közbeszerzési értékhatárokat, amelyek alapján az 1. számú 
melléklet tartalmazza az önkormányzat közbeszerzési tervét, mely alapján 1 program lesz az 
idei évben, a Komplex telepprogram Jászladányon II., amely meghaladja a költségvetési 
törvényben meghatározott értékhatárt, és közbeszerzési eljárás alá tartozik. Kéri a képviselő-
testületet az előterjesztés elfogadására. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: pénzügyi bizottság tárgyalta, elnök urat kérdezi, 
hogy milyen javaslat született? 
 
Bagi Zsolt Arnold a Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság elnöke: a bizottság 
megtárgyalta, és elfogadásra javasolja az önkormányzat közbeszerzési tervét az előterjesztés 
szerint. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: megkérdezi a képviselőket, hogy van-e 
valakinek kérdése, véleménye, más javaslata? 

(Kérdés, hozzászólás nem hangzik el.) 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki fogadja el a pénzügyi 
bizottság javaslatára a közbeszerzési tervet az előterjesztés szerint? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
68/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Jászladány Nagyközségi Önkormányzat 2019. évi Közbeszerzési Tervének elfogadása 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete a Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság javaslatára figyelemmel a következők szerint fogadja el 
Jászladány Nagyközségi Önkormányzat 2019. évi Közbeszerzési Tervét: 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat 
2019. évi Közbeszerzési Terv 
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Ssz. Nytsz. Beszerzés tárgya Típusa 
Szerződés 

időtartama 

Tárgyévet 

terhelő nettó 

érték HUF 

Becsült nettó 

érték HUF 

Beszerzés 

várható 

időpontja 

negyedévben 

              

Nemzeti 

értékhatár 

feletti:       

1 

Komplex 

telepprogram 

Jászladányon II 

EFOP-2.4.1.-16 

építés határozott 131 201 338 131 201 338 2019. II. n.év 

 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Polgármesteri Hivatal pénzügyi osztálya helyben 
  é r t e s ü l n e k .  

 
 
2 .  N a p i r e n d i  pont megtárgyalása 

Előterjesztés a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátásokról, azok 
igénybevételéről, valamint a fizetendő térítési díjakról szóló  
12/2005. (VII. 01.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előadó: Lovász Imre jegyző, 
 Müllerné Braun Erika intézményvezető, 
 Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság, 
 Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: a rendelet módosításhoz kapcsolódó írásos 
anyagot mindenki megkapta. Megkérdezi Lovász Imre jegyzőt, hogy kívánja-e az írásos 
anyagot szóban kiegészíteni? 
 
Lovász Imre jegyző: nem kívánja szóban kiegészíteni, a felmerülő kérdésekre szívesen 
válaszol. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: ügyrendi bizottság tárgyalta, elnök asszonyt 
kérdezi, hogy milyen javaslat született? 
 
Seresné Lados Éva az Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság elnöke: a bizottság megtárgyalta, és 
javasolja a képviselő-testületnek az önkormányzati rendelet módosítását az előterjesztésben 
szereplő 1. számú rendelettervezet szerint.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: pénzügyi bizottság is tárgyalta, elnök urat 
kérdezi, hogy milyen javaslat született? 
 
Bagi Zsolt Arnold a Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság elnöke: a pénzügyi 
bizottság a 2. számú rendelettervezet elfogadását javasolja. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: ezektől eltérő javaslata van-e valakinek? 

(Hozzászólás nem hangzik el.) 
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Lovász Imre jegyző: felhívja a figyelmet, hogy a rendelet elfogadásához minősített többség 
szükséges, tehát legalább 5 igen szavazat szükséges ahhoz, hogy bármelyik rendelet-tervezet 
elfogadásra kerüljön. Ha egyik javaslat elfogadása sem kap minősített többséget, akkor a 
rendeletmódosítás nem lép hatályba, ezáltal nem lesz emelés, és ez a költségvetésben sem fog 
megjelenni.  
 
Bagi Zsolt Arnold képviselő: a szociális otthon lehúzza az önkormányzat költségvetését, akár 
melyik rendelet tervezetet fogadják el, nem nagyon segít a helyzeten. Lehetséges-e az, hogy a 
továbbiakban az intézményben lakóknak és a hozzátartozóknak feltárnák ezeket a 
problémákat, és fel kellene arra készíteni őket, hogy nagy valószínűséggel, ha ez a helyzet így 
marad, akkor drasztikus áremelés fog történni. Az nem lehetséges, hogy válogassanak a 
bekerülők között, illetve az sem lehetséges, mivel szociális intézményről van szó, hogy a 
teljes felmerülő költséget fizessék meg. Meg kellene vizsgálni, hogy más településeken, más 
megyékben mennyi a térítési díj, és milyen szolgáltatást nyújtanak ezért cserébe. 
 
Seresné Lados Éva képviselő: két oldalról közelíti meg ezt a kérdést. Egyik, ha a szüleit nézi, 
akkor látja, hogy 40 ezer forinttal kellene kiegészítenie a nyugdíjukat ahhoz, hogy ebben az 
intézményben el tudja őket helyeztetni. Ha önkormányzati képviselőként nézi, akkor látja az 
önkormányzat költségvetésében ezt a hatalmas kiadást. Nehéz döntés.  
 
Dr. Bakos Beáta képviselő: elfogadja a képviselő társai álláspontját, mégis javasolja, hogy a 
kevesebb emelés mellett döntsenek, mert ez az emelés nem annyi pluszt hozni, mint amennyi 
mínuszt eredményezhet. Választási évben vannak, és figyelembe kell venni, hogy az idősek 
otthona komoly szavazóbázissal rendelkezik. Éppen ezért nincsen a polgármesteri hivatal 
létszáma sem visszacsökkentve a kötelező szintre, és több fájó intézkedést sem tesznek meg 
pont emiatt. A 4.500,- forint az 1.500,- forint helyett nem hoz annyit, hogy ezt érdemes 
legyen végigvinni. Az állam a hibás abban, hogy ez a helyzet kialakult, és úgy gondolja, –  a  
pont ezért mert választási év van, –  hogy nem fogja a Kormány hagyni azt, hogy a kis 
települések teljesen eladósodjanak, és a csőd szélére kerüljenek. Hiszi azt, hogy ezt rendezni 
fogják záros határidőn belül. Ha mégsem rendezik, akkor ott lesz a lehetőség, hogy átadják az 
intézményt egy olyan fenntartónak, aki elbírja ezeket a költségeket, de akkor nem csak ezt az 
intézményt, hanem a többi nem kötelező feladatot is át kell adni. Jelenleg még tekintettel kell 
lenni a fennálló helyzetre, hogy nem ezeken a személyeken tudják behozni a hiányt, akik benn 
vannak az intézményben. Ettől az önkormányzat nem fog sokkal jobb helyzetbe kerülni, 
viszont sokat veszíthet. 135 emberről van szó, sok hozzátartozóval. Úgy gondolja, hogy ez 
egy kicsit most kellemetlen, de ne akarjanak az önkormányzatnak rosszat. Az előző 
polgármester is volt ilyen helyzetben, és mindig jól kijött belőle az önkormányzat, még a több 
milliós hiányokból is. Bízni kell abban, hogy van egy felelős Kormány, egy olyan állami 
vezetés, ami ezt majd megsegíti, és ne egy intézményen próbáljanak 2 millió forintot spórolni, 
mert ez a választások évében nem fog jól kijönni. El kell gondolkodni rajta, hogy ismét az 
idősek terheit akarják emelni azért, hogy 2 millió forint bevételhez jusson az önkormányzat. 
Hiába csak 4.500,- forint az emelés, azoknak az embereknek, akik ezt nem tudják megfizetni, 
az önkormányzatnak kell megfizetnie, mert nem fogják tudni fizetni, és így nem lesz 
többletbevétel. 
 
Bagi Zsolt Arnold képviselő: a 4.500,- forintos emelés 3 millió forint bevétel jelent az 
önkormányzatnak. 
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Dr. Bakos Beáta képviselő: 35 ember nem fogja tudni megfizetni ezt a 4.500,- forintos 
emelést, és akkor azt figyelembe kell venni, hogy ez nem nyereség lesz, hanem veszteség. 
Úgy gondolja, hogy az intézményvezető jól látja ezt a helyzetet, ne az időseken próbáljanak 
több bevételhez jutni, hanem meg kell találni annak a lehetőségét ahol ezt a 4 millió forintot 
meg lehet spórolni.  
 
Tóth Imre képviselő: pár ezer forintról van szó, amelynek ha százalékos arányát nézik, akkor 
ez kb. az inflációs ráta, amit a 2. javaslat tartalmaz, tehát semmi mást nem tesz az 
önkormányzat, ha a 4.500,- forintos emelést fogadják el, minthogy az infláció nyomkövetését 
alkalmazza az intézmény térítési díjánál. Ez a társadalomban mindenhol megjelenik, tehát 
mindenhol követik az inflációt, ha ezt nem teszik meg, akkor elmaradnak, ami azt jelenti, 
hogy később fogják megtenni ezt a lépést, és akkor nagyobb emelést kell eszközölni, hogy 
utolérjék az inflációt. Azt gondolja, hogy ha később kell nagyobb mértékben emelni, akkor 
kellemetlenebb lesz, mint egy folyamatos emelés. Az emberek föl vannak készülve arra, hogy 
minden év elején elindul egy inflációs emelés az országban, és hiába nem értenek vele egyet, 
mégis évtizedek óta elfogadják. Egyetért azzal, hogy ez csak pár millió forint bevételt 
eredményez, de nem lenne jó, ha év végén ez az összeg hiányozna a költségvetésből, mert 
nem tudtak jól gazdálkodni, vagy nem tették meg azokat a dolgokat, amelyeket meg kellett 
volna tenni. Nem szabad arra várni, hogy a Kormány majd megoldja. Jelenleg 73 forint 
mínusz van a költségvetésben, melynek eltüntetésére intézkedéseket kell hozni, ennyi még 
nem volt, mióta ez a képviselő-testület van. 2011-ben 170 millió forint volt a hiány, melyet a 
Kormány segítségével ki tudtak gazdálkodni. A jelenlegi hiány olyan nagy, hogy nem lehet 
kigazdálkodni, csak szigorú intézkedésekkel. Nem lesz elég az sem, hogy díjat emelnek, mert 
további intézkedésekre lesz szükség napokon belül. Egyetért abban, hogy nem mindegy, hogy 
egy választási évben milyen intézkedéseket tesz az önkormányzat. Ha egy választási év elején 
a társadalmi jelenséggel együtt haladva folyamatában azt teszik, amit a társadalom tesz, akkor 
ez nem olyan feltűni, mint ha októberben, amikor a választásra kerül sor, akkor a 
beszámolójukban az lesz benne, hogy 65 millió mínusszal, vagy hitelfelvétellel rendelkezik az 
önkormányzat, mert a költségvetés nem képes megfinanszírozni azt a tevékenységet, melyet 
az önkormányzat végez. Ezt a választáskor nem úgy fogják fölróni, hogy nem baj a mínusz, 
mert legalább nem emeltek térítési díjat, és humánusak voltak 135 emberhez, hanem azt 
fogják mondani, hogy rosszul gazdálkodtak, nem értenek hozzá. Lehet, hogy 135 lakót, és pár 
hozzátartozót elveszítenek, mert tudják, hogy az intézményben lakók nagyobb része nem 
jászladányi származású, de ha mínuszos költségvetést tesznek az asztalra októberben, akkor 
nem ennyi szavazatot fognak veszíteni, hanem 1500-2000 darabot.  Sokkal nagyobb 
problémát jelent a 73 millió forintos hiány, mint az, hogy 1.500,- vagy 4.500,- forint lesz az 
intézményben az emelés.  Bízik benne, hogy segíteni fog a Kormány, ezért mondta azt tegnap 
a pénzügyi bizottsági ülésen, hogy ha a 73 milliós hiányt le tudnák csökkenteni 30 millióra az 
első pár hónap alatt, akkor látna arra esélyt, hogy rentábilis lesz a költségvetés. Elképzelhető, 
hogy a 30 millió forintban már segít a Kormány. A térítési díj emeléssel nem a bentlakókon 
veszik meg a hiányt, hanem egy infláció követő térítési díj kerülne bevezetésre. Azt, hogy 
milyen intézkedéseket kell még végezni az Ozoróczky intézményben ahhoz, hogy a 73 milliós 
mínuszból még további 20-40 millió lecsökkenjen, az a következő napok eseménye lesz, és az 
sokkal élesebben fog előjönni, létszámokhoz kell hozzányúlni, mert nincs más megoldás. A 
képviselő-testületnek kell megoldania a fennálló helyzetet, a hiányt lecsökkenteni. 
 
Gyárfás Lajos képviselő: a költségvetés első tárgyalásán nem volt jelen, de úgy gondolja, 
hogy ha azon az ülésen elfogadták volna az 1.500,- forintos emelést minősített többséggel, 
akkor most nem kellene ezen vitatkozni. A költségvetés tárgyalása előtt előzetes egyeztetések 
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voltak az intézményekkel, nem érti, hogy akkor miért nem hangzottak el ezek a javaslatok, 
hogy hogyan tudnánk az intézmény költségvetésén spórolni a létszámban, vagy a térítési 
díjban. Saját szülője is az otthon lakója, szerencsére meg tudja fizetni a térítési díj 
kiegészítését. A 4.500,- forintos emelés sok olyan lakónak okozna nagy kiadást, aki saját 
maga után fizeti a térítési díjat, hogy ezzel a családját ne terhelje. Intézményvezető asszony az 
1. számú rendeletmódosítást kérte, az 1.500,- forintos emelést, mert ezzel is csökken 
valamennyire az intézmény hiánya. Úgy érzi, ha nem ezt szavazza meg, akkor az 
intézményvezető asszonyt hagyja cserben, ha pedig nem a 4.500,- forintos 2. számú 
rendeletmódosítást szavazza meg, akkor pedig az önkormányzatot hagyja cserben. Egyik 
emelés sem oldja meg a 73 millió forintos hiányt. Nem lehetne egy köztes megoldás, hogy 
egységesen mindkét telephelyen 3.000,- forintos emelés legyen? 
 
Bagi Zsolt Arnold képviselő: úgy érzi, hogy itt már nem a térítési díjról van szó, hanem az 
egész intézményről. A pénzügyi bizottsági ülésen elhangzott, hogy vállalkozói szemlélettel 
kellene működtetni az önkormányzatot. A minimálbér emelések óta bosszantja, hogy az 
Állam feldúsította a Kormányhivatalokat, Kormányablakokat, most miért akarja az 
egészségügyet, – mert a szociális otthon is egészségügyi intézmény – egy minimálbér 
emeléssel ezeket az embereket belekényszeríteni a termelői oldalra. Nincs közmunkás, mert 
elmentek. Az utóbbi időben többször volt az orvosi rendelőben, egyedüli adófizető 
állampolgárként, és azt hallgatta, hogy az emberek beszélgették, hogy éppen kezdett a 
kacsagyárban dolgozni, de már beteg is lett. Ez jó a Magyar Államnak? Az jó, hogy 
Telepprogramokra és a nevelt gyerekek elhelyezésére adja a támogatást? Az önkormányzatot 
pedig arra kényszeríti, hogy vegyen buszt, vagy biztosítson kísérőt a gyerekek mellé az 
utazáshoz, de legyen neki pedagógiai végzettsége? A Magyar Államnak jó volt elvenni a 
vízművet, a szemétszállítást? Minden tiszta szemét. Beszélhetnek a hiányokról. A Művelődési 
Házban 24 millió forint a hiány. Hány ember dolgozik ennél az intézménynél? Hét vagy 8. A 
szociális otthonban 66 dolgozó és 135 ellátott van. El kell gondolkozni, hogy hogyan tovább. 
2020-ra már tervezve van az újabb minimálbér emelés, ami nem jó a középvállalkozásoknak 
és az önkormányzatoknak sem. Képviselőként egyedül volt javaslatával, mikor mondta, hogy 
ne vegyék át ezt az intézményt. Az elmúlt időszakban több ismerőse révén kapcsolatba került 
az intézménnyel, sajnos látta azt is, mikor testvérek összevesztek pár ezer forinton. Át kell 
gondolni, hogy fenn tudják-e tartani ezt az intézményt a jövőben, vagy máris kezdjék el a 
tárgyalásokat az intézmény átadásával kapcsolatban. Akkor látja biztosítottnak az intézmény 
további működését, ha felajánlják az egyháznak. 
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: mielőtt megtette javaslatát az idei évi térítési díj 
emelésre, előtte körbekérdezett a környékbeli települések idősek otthonait, hogy milyen 
térítési díjakkal működnek, és mennyit emelnek. 95 ezer és 120 ezer forint közötti térítési 
díjak lesznek ebben az évben. 120 ezer forint Szolnokon a Tiszaparti idősek otthonában, 300 
ellátott vár felvételre. A tárgyi feltételek jóval magasabb színvonalon vannak, mint itt. Úgy 
érzi, hogy a helyi térítési díjak reálisak itt a jászságban. 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: ezek az intézmények önkormányzati fenntartás alatt 
vannak? 
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: igen, természetesen. 
 
Bertalan László képviselő: szerencsére egyelőre nincs hozzátartozója az idősek otthonában, 
így tud úgy gondolkodni, hogy csak önkormányzati képviselőként nézi a helyzetet. 
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Véleménye szerint felelős döntés kell hozni, ahogyan szokták is ezt tenni. Az állam döntése 
miatt lett több a kiadás, de ez a kiadás a dolgozók számára béremelést jelent, ami nekik 
pozitív, mert több fizetést kapnak.  Nem annyira rossz ez a döntés, mint amit most látnak 
belőle, mert van, akiket pozitívan érint. 
 
Tóth Imre képviselő: igaza van Bertalan László képviselőnek, mert a 66 intézményi 
dolgozóból 64-en minimálbéren vannak, tehát ennyien jobban jártak a Kormány döntése 
miatt, tehát ők elégedettebbek egy kicsivel, mint tavaly voltak. 100 lakó, akit érintene a 
térítési díj emelés, mert az a 33 lakó, aki tavaly nem fizette meg a 100%-ot, az idén sem fogja 
megfizetni a 100%-ot, tehát róluk nem kell tárgyalni, őket nem fogja érinteni a díjemelés. 
Igaz, hogy ez a 3 millió forint nem oldaná meg az önkormányzat problémáját, de az biztos, 
hogy év végéig nullára kell kihozni a költségvetést. Ha ezt a 3 millió forintot nem emelik meg 
az intézmény költségvetésében, akkor az intézmény egy dolgozóval többet fog leadni azért, 
mert ez az összeg 1 dolgozónak a bére. Ha a testület elfogadja az első javaslatot, amit az 
intézményvezető terjesztett elő, akkor máris megkérdezhetik az intézményvezetőt, hogy 
nevezze meg azt az embert, akitől elsőként meg fog válni. Utána fogják tőle kérni, hogy 
nevezze meg a második, harmadik, negyedik és ötödik embert is, mert ide fognak jutni. Lehet, 
hogy a 9. képviselő marja egymást ezen a kérdésen, mire eljutnak a végére, de egy biztos, 
hogy a mínuszokat le kell faragni, ha kell, akkor 3 milliós léptékekben. Jelenleg ennek az 
intézménynek legnagyobb a hiánya. Tudják, hogy rengeteg tartalék van az intézményben 
létszámilag, és minél később fognak hozzá az intézkedésekhez, annál kevesebb pénzt tudnak 
megfogni a költségvetés számára. Át kell csoportosítani a létszámokat, és jobban kihasználni 
a munkaerőt. Mindig szó esik arról, hogy a környező szociális otthonokban milyen térítési 
díjak vannak, de sosem esik szó arról, hogy hány lakóra hány fős dolgozói állomány van 
azokban az intézményekben. Szeretné ezt is hallani egyszer az intézményvezető asszonytól, 
hogy hányan dolgoznak a környező intézményekben. Megérti, hogy az idősek meg lesznek 
terhelve a térítési díj emeléssel, de ők is megkapták a nyugdíj emelést, és a hozzátartozók is a 
béremelést. Nem a testület és nem a Kormány tehet arról, hogy az infláció folyamatosan 
emelkedik. Kéri, hogy gondolják át, fontolják meg, mert ez egy kis lépés, de ha ezt most nem 
teszik meg, akkor mi lesz majd a következő lépés, mert 20-30 millióról kellene dönteni, hogy 
honnan teremtsék elő.  Mit fognak akkor mondani, ha az önkormányzat intézményeiből 10 
dolgozót kell elküldeni? Azt fogják mondani, hogy nem baj, ha csődbe megy az 
önkormányzat, de ne küldjék el a 10 dolgozót? Föl kell vállalni ezt az emelést, mert ez egy 
lépés, amit jövőre folytatni kell, ha ez a testület ül itt, ha egyáltalán még ez a testület lesz azok 
után, hogy 70 milliós hiánnyal zárják az évet.  
 
Bertalan László képviselő: egyetért Dr. Bakos Beáta képviselővel abban, hogy a választásnál 
fontos az idősek otthonában lakók szavazata. Ha azt mondják, hogy csak 3 millióról van szó, 
és nem éri meg ezért emelni, akkor a Művelődési Házban sem kellett volna lemondani egy 
dolgozóról, mert ott is csak 3 millióról volt szól. A NÜVI vezető is lemondott 10 millió 
forintról, pedig abban az intézményben is sok feladat lenne, amihez szükség lenne a 10 millió 
forintra, mert lehetne több járdát építeni, vagy még egy dolgozót felvenni, hogy a feladatokat 
kényelmesebben végezhessék. Kért 1,5 millió forintot a Polgárőrség kameráinak cseréihez, de 
lemondott róla, hogy könnyebb legyen a költségvetés, akkor kéri vissza, mert csak 1,5 
millióról van szó. Itt a térítési díjaknál 3 millió forintról van szó, és felelős vezetőkként látni 
kellene, hogy ez is sokat jelent. Ha ezt nem értékelik, akkor minden lemondás fordítsanak 
vissza, mert mindegy, hogy 73 millió forint a hiány vagy 100. Ennek a különbözete is 1,5 és 3 
milliókból adódott össze, ha soha nem kezdik el csökkenteni, akkor ez csak egyre több lesz.    
 



 10 

Dr. Bakos Beáta képviselő: tudomása szerint az idősek otthona is mondott le több millió 
forintról azon kívül, amiket képviselő úr felsorolt. Egy kicsit koncepciós pernek érzi ezt az 
egészet. Minden nap bemegy az intézménybe, a többi képviselő nem. Hozhat az 
intézményvezető statisztikát arról, hogy máshol hány fővel dolgoznak, de abból nem látszik a 
munka. Saját maga napi szinten látja a kis otthont is, és a nagyot is. Nevetségesnek találja azt 
a feltételezést, hogy ott rengeteg tartalék ember van. Nem azt mondta képviselő úr, hogy egy-
két ember van tartalékban, hanem azt, hogy rengeteg ember van. Valójában nincs. Úgy 
gondolja, hogy ápolói részről még alul is vannak kalkulálva. Lehet, hogy szíve csücske ez az 
intézmény, de úgy gondolja nincs plusz létszám. Minden évben úgy fogadják el a 
költségvetést, hogy valamennyi hiány van betervezve, és év végére kialakul. Érti, hogy sok a 
70 millió hiány, de a 40 millió hiány is sok volt, illetve az előző polgármesternél a mínusz 
120 is sok volt. Soha egyszer sem ment csődbe az önkormányzat, és nem mondták, hogy 
állítsák le a Művelődési Házat, ne egy embert küldjenek el, hanem mindet, mert nem kell, 
vagy állítsák le a bölcsődét, mert az sem volt kötelező feladat. Megérti, hogy azt mondják, 
hogy valahol el kell kezdeni, és úgy érzi el is kezdték, mert minden intézmény lemondott, 
amiről tudott. Véleménye szerint ebben a helyzetben ez a jó döntés, mert nem nyer annyit az 
önkormányzat vele, mint amit veszíthet. Év közben is mindig alakul a költségvetés, 
rosszabbat fognak most tenni azzal, ha a nagyobb emelést fogadják el.  
 
Bertalan László képviselő: ha át veszi az egyház, és ő emel térítési díjat, és nem veszi 
figyelembe, hogy választási év van, vagy sem, akkor is azt fogják mondani a lakosok, hogy az 
önkormányzat adta át, mert nem érdekelte, hogy mi lesz a sorsa. Nem biztos, hogy az egyház 
nem fog térítési díjat emelni. 
 
Dr. Bakos Beáta képviselő: ezt nem tudhatják előre. Az egyháznak nagyobb a költségvetési 
szabadsága.  
 
Bertalan László képviselő: az intézményvezető asszony mondta tegnap, hogy vannak plusz 
emberek. 
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: nem azt mondta, hogy vannak plusz emberek, 
hanem azt, hogy dönthet úgy a testület, hogy kevesebb ember kell, de kéri, hogy az ápolói 
létszámhoz ne nyúljanak, mert egy emberrel sincsen több, mint amit a törvény előír. 
 
Bertalan László képviselő: azt mondta, hogy a konyhán, és az irodán vannak plusz emberek.  
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: nem mondta, hogy több van, hanem azt mondta, 
hogy esetleg az irodáról, technikai dolgozókból lehet elvenni. Nem lehetne, de majd 
legfeljebb a belső ellenőr leírja, hogy nincsen készen a munka. Ha a lakókat felveszik, akkor 
el kell látni őket, így az ápolókra szükség van. Ma felmondott egy dolgozó a kis otthonban 
április 1-el. 4 emberrel nem tud beosztás csinálni, szükség van arra, hogy feltöltse az 
álláshelyet. Szívesen mondaná, hogy emeljék fel 150 ezer forintra a térítési díjat, mert 
könnyebben gazdálkodna, de nem tudják megfizetni a kis nyugdíjasok. Át lehet csoportosítani 
a műszaki vagy konyhai dolgozókat, és hatékonyabbá tenni, ezt át kell gondolni. Úgy 
gondolja partnerek is ebből a szempontból Göröcs Lászlóval együtt, most is oda-vissza adják 
egymásnak a dolgozókat, hogy el legyen végezve a munka. El lehet az intézménytől venni 5 
millió forintot, azt mondja, hogy legyen így, de a számlákat akkor is ki kell fizetni. 970 ezer 
forint havonta a gázszámla. 
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Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: több irányból szeretné megközelíteni ezt a témát. 
Kezdjék el gazdaságosabban működtetni az intézményt feladatátcsoportosítással mindenhol. 
Úgy, ahogyan az élelmezésvezető közel annyi munkabért kapott, mint az intézményvezető 
egy 170 fős konyha élelmezésvezetéséért, az luxus volt. Tavaly nem kellett lemondani erről 
az intézményvezetőnek, az volt most a „szerencse”, hogy ő maga mondott fel, mert még 
mindig bruttó 300 ezer forintot kapna egy 170 fős konyha élelmezésvezetőjeként. Ezzel 
szemben a NÜVI 800 adagos konyháján az élelmezésvezető, nem főiskolai végzettséggel, 
mert neki más irányú főiskolai végzettsége van, bruttó 195 ezer forintot kap. Ilyen 
helyzeteket, és ehhez hasonlókat kell gazdaságosabbá tenni, és áttekinteni. Ez a feladata az 
intézményvezetőknek. Nem a képviselő-testület feladata ez, hanem az intézményvezetőké. 
Innen jött az ötlet, hogy a NÜVI élelmezésvezetője el tudja végezni az idősek otthonában lévő 
munkát is 4 órában negyed annyi bérért. Ezek gazdaságos döntések, de erre az 
intézményvezetőknek kell rájönni. Tegnap volt Tóth Imre képviselőnek egy javaslata a 
létszám stop-ra, de erre nincs szükség, ha az intézményvezetők átgondolják és bebizonyítják, 
hogy munka átszervezéssel gazdaságosabbá tudnak tenni feladatokat, és nem az ápolókról van 
szó. A szociális otthon irodáján át kellene nézni, hogy milyen munkát végeznek a dolgozók 
úgy, hogy már nincs ott a könyvelés, mert azt már a hivatalban végzi egy személy, akinek a 
bére a hivatalban jelentkezik, nem is az intézménynél. Munkaátszervezéssel át kell gondolni, 
hogy miként lehet feladatokat átcsoportosítani, hogy ne legyenek ilyen luxus kiadások, mint 
az élelmezésvezető volt tavaly. Igaz, hogy választási év van, de ha ezt nézik, akkor ne 
emeljenek semmit. Most arról vitatkoznak, hogy a kis otthonban 117 ezer, vagy 118.500,- 
forint legyen a térítési díj. Nem fogják a testületet szeretni jobban, ha 3 ezer forintot emelnek, 
mintha 4.500,- forintot emelnének. Akkor szeretik jobban az önkormányzatot, ha nem 
emelnek. 
 
Tóth Imre képviselő: vagy lecsökkentik a térítési díjat.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: az intézményvezető azért hozta a 3 millió 
forintos emelésre javaslatot, hogy ne kelljen neki álláshelyről lemondania, akinek a bére 
járulékkal együtt közel 3 millió forint. Most úgy néz ki, hogy ez a legnagyobb vitának az 
alapja. Egyébként, ha globálisan összességében nézik, akkor az önkormányzatnál 73 millió 
forint hiányzik, melyből csak a szociális otthon hiány 55 millió forint. Jövőre a szociális 
otthon fejre állítja az önkormányzat költségvetését. Az előző polgármestert nem érdekelte, 
hogy mennyi hiány volt, de volt 5 felelős képviselő, aki éveken keresztül látta, hogy mit 
csinál, és feloszlatták a képviselő-testületet. Mert volt 5 képviselő, akik látták, hogy ez hová 
fog vezetni, mert ha az tovább folytatódott volna, akkor az önkormányzat a csőd szélére került 
volna. 2011-ben a csőd szélén volt az önkormányzat. Szeretné ezt a hiányzó 73 millió forintot 
utakra fordítani, megépíteni belőle Jászladányon az összes közutat, hogy járható legyen. Ne 
csak útalap legyen, hanem aszfaltot kapjanak az utak. Az a döntés nem 200 embert érintene, 
hanem 5600-at. Nem fog a Kormány segíteni, tavaly sem segített. A szociális otthon 7 millió 
forinttal kevesebb finanszírozást kapott, mint amennyire az előirányzat szerint számítottak. 7 
millióval kevesebb teljesült, mint amit beígértek. Lehet, hogy az a cél, hogy az 
önkormányzatok működését ellehetetlenítsék. Nem vehet részt az önkormányzat 5000 fő 
feletti településként azokban a pályázatokban, ami a Magyar Falvak Program keretein belül 
lett kiírva. Nem az a cél, hogy az idősek embereknek nehezítsék meg a helyzetét. Mindenki 
beleegyezett az emelésbe, most azon vitatkoznak, hogy 3 ezer forint legyen az emelés, vagy 
4.500,- forint. Választási évben kell emelni? Ha a választást nézik, akkor egyik 
rendeletmódosítást sem kell támogatni, mert nem lesznek népszerűek.  
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Müllerné Braun Erika intézményvezető: nem a kis szociális otthonnál nagy a különbség, 
hanem a nagy otthonnál. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: igen, a nagy szociális otthonnál 3 ezer forint a 
különbség a két javaslat között. A jövőbe kell tekintetni, de egyáltalán nem bízik abban, hogy 
az állam hozzáteszi a hiányzó különbözetet, már csak azért sem, mert a tavalyi teljesülést 
elkérte a pénzügyi osztálytól, és 51.631.000,- forintot tett hozzá az önkormányzat tavaly 
ténylegesen az otthon működéséhez. Állami finanszírozás nélkül. 
 
Tóth Imre képviselő: plusz még amit a hivatal végez el helyettük. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: most majdnem 55 millió forintot kérnek, és 
ebből, ami a tényleges béremelésből adódik az 18 millió. Bérre nem kapnak támogatást, ezt ki 
kellene gazdálkodni. Komoly az a felvetés, hogy átadják-e másik fenntartónak, adott esetben 
az egyháznak. Annak milyen visszhangja lesz választási évben? Nem tudja, hogy ezzel a 
döntéssel az otthonban lakókkal, vagy ott dolgozókkal, vagy az önkormányzattal tesznek-e 
jót. Mivel az önkormányzat gazdálkodásáról van szó, akkor azt mondja, hogy a nagyobb 
összeggel emeljenek, de ha minden véleményt figyelembe vesz, akkor azt mondja, hogy ne 
emeljenek semmit. De akkor le kell ülni napokon belül az intézményvezetőkkel, és 
megkérdezni, hogy hány főt tudnak elküldeni úgy, hogy gazdaságosabban működjön az 
intézmény. Ha nem megy el az élelmezésvezető, akkor lehet, hogy ez fel sem merül. De szóba 
kerül állandóan a két karbantartó, mert más intézmény karbantartását a NÜVI végzi. Van egy 
autó, ami állandóan mozog, biztos meg van az oka, de végig kell gondolni, hogy gazdaságos 
vagy nem gazdaságos az autó működtetése, üzemeltetése. Ott van egy személy, aki az autót 
vezeti, végig kell gondolni, hogy gazdaságos, vagy nem. A NÜVI konyháján 12-en dolgoznak 
úgy, hogy abból 2 fő kijár a tálaló konyhára, tehát gyakorlatilag 10-en főznek 800 főre. Itt 
közfoglalkoztatottal együtt 7-en főznek 170 főre. Gazdaságos ez az üzemeltetés? Nem, de az 
intézményvezetők feladta az, hogy ezt átgondolják. Tavaly év végén kijött, hogy a szociális 
otthonnak van 20 vagy 25 forint millió forint megtakarítása. Honnan? Honnan van a szociális 
otthonnak 25 millió forint megtakarítása? Vagy biztonsági tartalékként be van tervezve, és 
most marják egymást azon, hogy hogyan teljesül, mert egyébként finanszírozásban kevesebb 
teljesült, mint ami az előirányzatban volt eredetileg. Hogyan lett az intézménynek 25 millió 
forint megtakarítása? Azokat a felhalmozási kiadásokat, amikről az intézményvezető asszony 
lemondott, azokról mind biztosította a testület, hogy a szociális keretből rendelkezésére fogja 
bocsájtani. Várja az intézményvezetők munkaátszervezéssel történő gazdaságosabb 
működésre való javaslataikat az intézményeik esetében. 
 
Tóth Imre képviselő: Dr. Bakos Beáta képviselő asszony azt mondta, hogy koncepciósnak 
érzi a szociális otthon helyzetét, de nem az. A tegnapi bizottsági ülésen az a javaslat született, 
hogy a költségvetést el kell fogadni így, ahogyan elő lett terjesztve, de ezzel még nincs 
lezárva ez a kérdés. A közeljövőben folytatni kell ezt a költségvetési vitát, ami jelenleg is 
zajlik arról, hogy melyik intézményből hány milliót fognak visszafogni. Azt, hogy melyik 
intézmény, milyen megoldással hány milliót fog megspórolni, miről kell tudni lemondani, 
mert a 70 milliós hiányt rendbe kell hozni. Vagy van egy másik lehetőség, amiről 
polgármester asszony az előző hozzászólásában nem ejtett szót, hogy hány millió forint hitelt 
vesz fel az önkormányzat ahhoz, hogy megfinanszírozza az éves költségvetést. Ha mínusz 70 
milliót fognak görgetni októberig maguk előtt, akkor a pénzügyi osztályvezető úr egyszer 
csak azt fogja mondani, hogy nem tudja a munkabért kifizetni, mert elfogyott a pénz. Nem 
arról van szó, hogy a szociális otthont koncepcióba fogták, most azért van ez az intézmény 
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terítéken, mert nekik volt egy kérelmük. Ez a kérelem vita tárgyát képezte a képviselők 
között. Pár nap múlva a többi intézmény is itt lesz ebben a koncepciós vitában, mert arról 
fognak tárgyalni, hogy melyik intézménynél hogyan tudják lefaragni a hiányt. Ha 
hitelfelvételre kerül sor, arra nem fog igennel szavazni. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: mivel nem kötelező feladatról van szó, ezért nem 
reménykedhetnek az állami finanszírozásban túl azon, amit működésre kapnak. Ha a kötelező 
feladat finanszírozásánál adódnának problémák a béremelés miatt, akkor lenne rá remény. A 
Rendkívüli Önkormányzati Támogatások sor arról szól, hogy ha a kötelező feladatellátás 
veszélybe kerül, akkor annak a kiegészítésére lehet kérni ilyen támogatást, nem kötelezőre 
nem. A bentlakásos idősek otthona nem kötelező feladat. A hitelfelvételhez 
Kormányengedély kell. A Kormány első dolga az lesz, hogy megvizsgálja azt, hogy mennyi 
kötelező és nem kötelező feladata van az önkormányzatnak. a Polgármesteri Hivatal kötelező 
létszáma 16,97 fő, tehát 17 fő finanszírozását kapja meg az államtól a kötelező feladatokra. 
Ha a nem kötelező feladatokat mindenhol elhagynák, akkor nem kell gazdálkodni, mert 
megmarad az iparűzési adóbevétel. A kötelező feladatok 95%-át finanszírozza az állam, a 
fennmaradó 5%-ot kipótolják a 125 millió forintos iparűzési adóbevételből, és 100 millió 
forintot rá költhetnek az utakra. 
 
Dr. Bakos Beáta képviselő: és ki fog azon az úton járni 10 év múlva? 
 
Bertalan László képviselő: nem a 3 ezer forinton fog ez múlni. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: ezeket a dolgokat csak azért mondta el, hogy 
minden irányból lássák a dolgokat. Van egy intézmény, amit vagy fenn tudnak tartani, vagy 
nem. Nem arról van szó, hogy 10 évig fenn tudják-e tartani, hanem arról, hogy ebben az 
évben tudják-e finanszírozni a működést. 
 
Tóth Imre képviselő: lehet, hogy decemberben nem lesz munkabér az intézményben. 
 
Dr. Bakos Beáta képviselő: érti, de nem ezen a 3 ezer forinton fog múlni a működés. El kell 
gondolkozni azon, hogy fenn tudják-e a továbbiakban tartani ezt az intézményt, mert ha 
ennyire nehéz, akkor ki kell mondani, hogy nem tudják fenntartani, és elindulni az átadás 
irányába. 
 
Tóth Imre képviselő: ha meg sem próbálják megoldani a fenntartást, akkor az feladás. Meg 
kell próbálni rávenni az intézményvezetőt arra, hogy az intézményt gazdaságosan 
működtesse. Nem azért vették át az intézményt, hogy az első problémánál átadják. A rengeteg 
tartalék, amit említett, az lehet, hogy csak 5 embert jelent, lehet, hogy az egyéb dologi 
kiadásoknál csak 1 %-ot jelent, nem tudja megítélni ebből a pozícióból, mert nincs hozzá elég 
információja. Azt tudja összeszedett dolgokból, hogy van tartalék, ezt talán az 
intézményvezető is elismeri, ha nagyon felkérik rá, hogy ismerje el. Ezeket a tartalékokat 
most ki kellene fejteni, át kellene csoportosítani, rendszerezni. Ha a 2 műszaki dolgozót 
elvennék az intézménytől és áttennék a NÜVI-hez, akkor lehet, hogy a NÜVI-nek nem 
kellene annyi embert felvenni, ugyanakkor el lenne látva az a műszaki probléma, ami a 
szociális otthonban megjelenik. És máris nyernek egy dolgozót, akit nem kell végkielégítéssel 
elküldeni, hanem csak átcsoportosítják. Nem az ápolónőkről van szó, mert mindenki tudja, 
hogy annak az intézménynek a legsarkalatosabb része az ápolónő, mert ők foglalkoznak a 
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bentlakókkal. A konyhai, irodai és műszaki dolgozókról van szó, amikor mozgatható 
létszámról beszélnek. Szeretné, ha ezt az intézményt megtartaná az önkormányzat. 
 
Dr. Bakos Beáta képviselő: úgy gondolja, hogy az intézményvezető asszony ebben a 
kérdésben partner lesz, nem kell rávenni arra, hogy ezeket a lépéseket megtegye. 
 
Tóth Imre képviselő: mégis 54 milliós hiánnyal tette le a költségvetést a testület elé. 
 
Dr. Bakos Beáta képviselő: és a Művelődési Ház 24 millió forintos hiánya? 
 
Bagi Zsolt Arnold képviselő: a Polgármesteri Hivatalnál is van 19 millió forint hiány. 
 
Tóth Imre képviselő: nem csak az idősek otthonánál kell a hiányt lecsökkenteni, hanem 
minden intézménynél. Igaza van abban is polgármester asszonynak, hogy ha azt nézik, hogy 
választási év van, akkor ne emeljenek semmit. Ha semmit nem emelnek, akkor nem 73 
milliós lesz a hiány, hanem 75 millió. Akkor már nem számít 2 millió forint sem ide vagy 
oda. Ha 70-es nagyságrendű a hiány, akkor már nem számít semmit az a 2 millió forint, de 
akkor nem kell csinálni semmit, csak hagyni, hogy haladjon az idő, és majd lesz valami. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: és akkor mindegy, hogy ki fog járni ezen az 
úton, mert akkor nem lesz cél az sem, hogy októberben ki nyerje a választást, mert akkor 
mindegy. Akkor nincs fejlesztési cél vagy akarat az önkormányzat előtt.  
 
Bertalan László képviselő: az a véleménye, hogy ami az önkormányzatnál nem kötelező 
feladat, azt vállalkozói szemlélettel kell tovább működtetni, mert nem megy máshogy, vagy le 
kell adni ezeket a feladatokat. Meg lehet szüntetni a Művelődési Házat, de akkor ki fogja 
megszervezni a rendezvényeket? Vagy ki fogja elvégezni azokat a munkákat, amit a NÜVI 
végez? Ha van egy probléma, akkor azt nem elengedni kell, hanem megoldani. 
 
Tóth Imre képviselő: lehet úgy is, ahogy Jászalsószentgyörgyön, hogy átadják az egyháznak 
az óvodát, a szociális otthont, mindent. 
 
Bertalan László képviselő: meg kell oldani a problémát, és az intézményvezető legyen 
partner, mert eddig nem biztos, hogy az volt, és nézzék meg, hogy milyen javaslatai vannak. 
Tegnap mondta intézményvezető asszony, hogy vannak plusz emberek az intézményben.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: a létszám stopnál hangzott el ez a dolog, hogy ha 
már le kell mondani emberről, akkor ne ápolónő legyen. Legyen inkább az irodáról, a 
konyháról vagy a karbantartók közül, de ne ápoló legyen. Ez így hangzott el. Eddig 3 javaslat 
volt, van-e még valakinek eltérő javaslata?  
 
Szöllősi János képviselő: nagyon nehéz helyzetben van az önkormányzat, de saját maguk 
okozták ezt a helyzetet, és maguknak is kell megoldani. Sajnos bele léptek abba a csapdába, 
amire senki nem számított 2014-ben, hogy lesz majd bérkorrekció, és ez csak abban az évben 
kapott támogatást, a következő évre már nem. Az intézményvezető asszony valószínűleg 
tudja, hogy a tavalyi 25 millió forintos pénzmaradvány miből keletkezett. Nem az a megoldás, 
hogy átcsoportosítják az embereket másik intézménybe, mert ha a NÜVI-be kerül a 
gépkocsivezető, akkor annak az intézménynek a hiánya fog növekedni ezáltal, ha elküldik, 
akkor pedig végkielégítést kell fizetni. A térítési díjat meg kell emelni, mert plusz bevételre 
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van szükség. Lehet azt is mondani, hogy aki nagyon éhes, és még azt mondják neki, hogy 
fizessen plusz 2 forintot a kenyérért, akkor azt mondja, hogy éhen hal, mert nem tudja 
megfizetni, de lehet, hogy lesz olyan, aki majd ad helyette. Szeretné megkérdezni, hogy van 
szociálpolitikai kiadások táblázatban (szociális keret) egy olyan sor, hogy Szociális 
intézmények finanszírozása, ebben nincs olyan lehetőség, hogy azokat a személyeket 
támogassák, akik nem tudják megfizetni a térítési díj 100%-át? Jövőre sem lesz könnyebb a 
helyzet. Jegyző úrtól kérdezi, hogy májustól finanszírozzák a köztisztviselői illetményalapot? 
 
Lovász Imre jegyző: megérkezett a támogatói okirat, és azt az összeget, amelyet 
támogatásként igényelt az önkormányzat, azt meg is fogja kapni. 
 
Szöllősi János képviselő: 2019-re megkapják, de 2020-ról már nincs szó, se az azt követő 
évekről? 
 
Lovász Imre jegyző: nincs.  
 

Szöllősi János képviselő: akkor valószínűleg ebben a helyzetben is az lesz, hogy az 
önkormányzatnak kell kigazdálkodni. Minden döntés nehéz az önkormányzatnak. Az is, ha 
térítési díjat emelnek, - nem a választópolgárok miatt, mert a választás már személyesen nem 
érinti, - mert a települést nézve ez a szociális otthon több mint 100 éve működik. Ha az 
egyháznak átadják, akkor az ő gondja lesz. Tavaly még nagyon szépen ki tudták a 
költségvetést hozni, de az idén ez már nem fog menni. Szó volt róla előző ülésen, hogy 
keressék meg az országgyűlési képviselő urat, hogy ezt a nagy hiányt a Kormány próbálja 
meg finanszírozni, de nem valószínű, hogy kapnak segítséget. Az ügyrendi bizottság 
javaslatát támogatja a térítési díj emelésre vonatkozóan. 
 
Tóth Imre képviselő: a szociális keretből nem kell megfizetni azoknak a térítési díját, akik 
nem tudják megfizetni, mert eddig is elvitte az intézmény a hiányt, attól, hogy nem tudják 
megfizetni az emelt összeget még nem kell ezeket a személyeket támogatásban részesíteni. 
 
Szöllősi János képviselő: a szociális keretet az állam adja, a hiányt pedig az intézmény 
költségvetésében az önkormányzatnak kell biztosítani. 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: nem rossz ötlet amit Szöllősi János képviselő úr 
mondott, mert a szociális keretet megkapja az önkormányzat, melyet el kell költeni szociális 
támogatásokra, és el kell vele számolni. A szociális bizottság dönti el, hogy milyen 
támogatásokat nyújt ebből az összegből. A szociális keret felosztása a tavalyi felhasználás 
figyelembevételével történt, az idei évben 20-25 millióval magasabb a támogatás, mint 2018-
ban. Csak szociális támogatásra lehet felhasználni ezt a keret, és csak kötelező feladatra. 
Eddig a bölcsődére, és a nagy otthon kötelező feladatára, az alapszolgáltatásra tudtak ebből az 
összegből fordítani. Ebben az évben maximum 7 millió forintot tudnak az intézményekre 
költeni ebből a 31 millióból, a maradékot el kell költeni a lakosságra. Van lehetőség arra, 
hogy a bentlakók részére adnak ebből támogatást. Tavaly 23 millió mínusz volt elfogadva, és 
egész jól ki tudta gazdálkodni az önkormányzat úgy, hogy az intézmények megtakarítottak. 
Az idén is számítanak megtakarításokra. Úgy gondolja, hogy ha 30 millióra le tudnák 
csökkenteni a hiányt, akkor lenne rá esély, hogy ki tudják gazdálkodni, de 70 milliót nem 
tudnak. Hitelt nem tudnak felvenni, mert ahhoz Kormány engedély szükséges, de egyébként 
sem adnak működésre. 2011 óta nagyon szépen gazdálkodott az önkormányzat, de úgy tűnik, 
hogy most a minimálbér emelés, és az, hogy ehhez nem adtak állami támogatást nagyon 



 16 

megnehezíti az önkormányzat gazdálkodását. 2020-ra 8%-os béremelés van tervezve, a jövő 
év még nehezebb lesz. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: az elmúlt ülésen arról volt szó, hogy a szociális 
otthonnál beépítésre kerül az a 20 millió forint, ami nem lett megigényelve. 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: be lett építve az önkormányzathoz, mert az állami 
támogatást nem az intézmény kapja meg, hanem az önkormányzat. A hiányt csökkentették 20 
millió forinttal, csak az nem az intézménynél jelentkezik. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: az 54 millióban is van állami támogatás? 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: igen, a táblázatban látszik, hogy mennyi állami 
támogatás van. A pénzügyi bizottság ülésén szóba is került, hogy ha az idén az egyház 
kezében lenne, akkor pluszos lenne a költségvetés, és nem kellene embereket elküldeni. Látni 
kell, hogy lassan a nem kötelező feladatokat le kell adni. 129 millió forint adóbevétele van az 
önkormányzatnak, ezt tudják a településre költeni, ebből kellene a nem kötelező feladatok 
fenntartását is megoldani, és még a fejlesztéseket is. 20 millió forint vállalás van az óvoda 
pályázat miatt, amit ki kell fizetni. 
 
Bagi Zsolt Arnold képviselő: az elmúlt ülésen elhangzott, hogy ha földadót vetne ki az 
önkormányzat, akkor csökkenne az esély az állami támogatáshoz.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: igen, a pályázatoknál.  
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: adót kivetni már csak 2020-ra lehet.  
 
Bagi Zsolt Arnold képviselő: tudja, hogy novemberig el kell fogadni az adóbevezetést ahhoz, 
hogy következő évben bevezetésre kerülhessen. El kell gondolkodni rajta, hogy a földadó, 
mely hektáronként 3 ezer forint lenne, az 25 millió forint bevételt jelentene. 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: lehet új adót is bevezetni, az iparűzési adót nem lehet 
emelni, mert az a maximumon van, a kommunális adót is lehet emelni, ha úgy gondolja a 
testület 2020-tól. 
 
Szöllősi János képviselő: úgy gondolja, hogy ugyanez a testület fog itt ülni jövőre is, mint 
akik most itt ülnek, rajta kívül, mert nem szeretne már indulni a választáson. Sokszor ütköztek 
már a nézetek, de még mindig pozitívan vetettek véget a vitáknak. Jelenleg 70 milliós hiány 
van, ami még a legutóbbi ülésen 147 millió volt, úgy gondolja, hogy év végére ki fog úgy 
simulni, hogy csak 20-25 millió forint hiány marad. 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: a folyószámla hitelt december végéig vissza kell 
fizetni, és a decemberi bér kb. 30-33 millió forint. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: Müllerné Braun Erika intézményvezetőt kérdezi, 
hogy ha azt a javaslatot fogadja el a testület, ami a kevesebb emelésről szól, akkor még mit 
tud felajánlani a hiány csökkentésére? 
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Müllerné Braun Erika intézményvezető: kiszámolta, amit kértek, hogy a 33 személy díja, 
aki nem tudja megfizetni a térítési díjat mennyi lenne, és az 1 millió forint havonta.  
 
Seresné Lados Éva képviselő: mindig rosszul érzi magát, amikor a költségvetés tárgyalása 
zajlik, mert nem ért annyira a pénzügyekhez. Jó ötletnek tartaná amit Szöllősi János képviselő 
úr javasolt, hogy adjanak szociális támogatást azoknak a személyeknek, akik nem tudják 
megfizetni a térítési díjat 100%-ban. 
 
Szöllősi János képviselő: egyedi elbírálás alapján a szociális bizottság döntene ezekben a 
kérelmekben. 
 
Bagi Zsolt Arnold képviselő: nem lehetne férőhelyet bővíteni az otthonban? 
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: nem, már most is maximumon vannak.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: ha az idei évben megépül a szociális 
alapszolgáltató központ, akkor a kis otthonban szabadul fel hely, és lehet ebben gondolkodni.  
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: igen, az 4 főt érint, ahhoz működési engedélyt kell 
módosítani. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: ha emelnek, akkor a nagyobb emelést fogadják 
el, és akik nem tudják megfizetni és szociálisan rászorulnak, azokat támogatná az 
önkormányzat. Kéri, hogy minden intézmény, akinek mozgástere van, még ajánljon fel 3 
millió forint bevételt, amennyit most a szociális otthon.  
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: beleegyezik, hogy maradjon a magasabb térítési díj 
emelés, de akkor kéri, hogy ebben az évben létszámhoz ne nyúljanak. 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: a dologi kiadásokat nem lehetne még csökkenteni? 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: nem hangzott el az, hogy embert kellene 
elküldeni, arról volt szó, hogy ha a konyháról ketten nyugdíjba mennek, akkor ne legyen 
betöltve az álláshely.  
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: az idén nincsen olyan dolgozó, aki nyugdíjba 
megy, 1-2 év múlva lesz ilyen személy. Azt az álláshelyet, ami a kis otthonban megüresedik 
április 1-el, azt gyorsan be kellene tölteni, mert a 23 fő 4 idős embert ellátni 4 ápolónővel nem 
lehet 24 órában.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: az nem probléma. Ha azt az elvet követik, amit 
képviselő úr mondott, hogy a nagyobb emelés mellett támogatásban részesítik azt, aki 
szociálisan rászorult. 
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: megkérdezi Mezei Norbert pénzügyi 
osztályvezetőt, hogy mit ért a dologi kiadások csökkentésén? 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: a tavalyi évben teljesült dologi kiadáshoz képest az 
idén több lett betervezve. Úgy gondolja, hogy ki lehetne annyit hozni, mint ami tavaly volt. 
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Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: 17 millió forinttal több dologi kiadás lett 
tervezve az idén, mint ami teljesült tavaly.  
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: az étkeztetés miatt van, mert a szociális 
étkeztetésben muszáj volt többet terveznie, mert 1000 adaggal többet vettek a NÜVI-től. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: tavaly a dologi kiadás 99.752 ezer forintra 
teljesült, és az idei évben 116.813 ezer forint lett tervezve. 17 millió forinttal több lett 
tervezve, mint ami tavaly teljesült.  
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: bármit el tud fogadni. Nem költenek egy fillérrel 
sem többet, mint amit muszáj. Sok kiadást az alapítványi felajánlásokból oldanak meg.  
 
Tóth Imre képviselő: ha az a kérése az intézményvezetőnek, hogy a nagyobb emelés mellett 
a létszámhoz ne nyúljanak, akkor inkább visszalép az emeléstől, és javasolja, hogy inkább a 
létszámhoz nyúljanak, mert az nagyobb megtakarítást fog eredményezni, mint a díjemelés. 
Polgármester asszony azt mondta, hogy 2019 évre 17 millió forinttal több dologi kiadás lett 
tervezve, mint a 2018 évi megvalósult dologi kiadás. Mi indokolja a többlettervezést? Az 
infláció?  
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: a tervezéskor ezt átbeszélték. Mindenkitől kérték, 
hogy annyit tervezzenek, amennyi 2018-ban teljesült. Amelyik intézmény többet tervezett, az 
megindokolta, hogy miért. Egyedül a Polgármesteri Hivatalnál lett kevesebb dologi kiadás 
tervezve, mint amennyi teljesült. 
 
Tóth Imre képviselő: a tavalyi dologi kiadás tervezhető, abból ki kell tudni jönni. Ha a 
térítési díj emelésnél nem veszik figyelembe az inflációt, akkor a dologi kiadás tervezésénél 
se vegyék figyelembe.  
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: 5.270 ezer forintot lehúzták, a többi pedig az 
étkeztetés különbözete.  
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: a költségvetés tárgyalásakor ezeket átbeszélték, 
éppen ezért vannak bajban. Nem szeretne beleszólni az intézmények működésébe, mert azért 
vannak az intézményvezetők, hogy átlássák a kiadásokat és bevételeket.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: ha valamilyen okból nem fog tudni bért fizetni 
az önkormányzat, akkor nem csak a szociális otthonban nem fognak tudni, hanem egyik 
intézményben sem.  
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: meg tudják azt is tenni, hogy decemberben egy 
számlát sem fizetnek ki, hanem átvisznek mindent januárra, hogy a bért ki tudják fizetni, és a 
hitelt visszafizetni. Jelenleg minden számla kifizetése napra kész. A szociális otthonba a 
ladányi gyógyszertárból veszik a gyógyszereket? Meg lehetne próbálni, hátha másik 
gyógyszertár adna olcsóbb ajánlatot. Meg kellene vizsgálni mindent, hogy hol lehetne még a 
kiadásokat csökkenteni. 
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Tóth Imre képviselő: a költségvetést még sokszor újra kell tárgyalni, hogy a hiányt 
lecsökkentsék. 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: azok az önkormányzatok, ahol semmilyen 
adóbevétel nincs már csak a kötelező feladatokat látják el, mert a béremelés miatt nem tudnak 
önként vállalt feladatokat működtetni.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: három javaslat érkezett a napirendi ponthoz 
kapcsolódóan. Az első javaslat az ügyrendi bizottság javaslata, az 1. számú rendelet-
módosítás elfogadása, a második javaslat a pénzügyi bizottság javaslata, a 2. számú rendelet-
módosítás elfogadása, a harmadik javaslat Gyárfás Lajos képviselő úr javaslata, hogy 
egységesen 3.000,- forint legyen az emelés. Megkérdezi a képviselőket, hogy van-e valakinek 
kérdése, véleménye, más javaslata? 
 
Lovász Imre jegyző: az idősek klubjában biztosított nappali ellátásért fizetendő napi térítési 
díj összegének módosítására mind a három javaslat megegyezik. Felhívja a képviselő-testület 
figyelmét, hogy amennyiben egyik javaslat sem kap minősített többséget, akkor nem lesz 
emelés, és így a bevétel a költségvetésben sem fog megjelenni. 
 
Szöllősi János képviselő: hány fő az, akinek egyformán kellene szavazni? 
 
Lovász Imre jegyző: 5 egybehangzó igen szükséges a minősített többségű elfogadáshoz. 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: az elfogadott költségvetésbe már a 3 millió forint 
bevétel bele van tervezve, ami az első javaslat szerinti emelés. 
 
Tóth Imre képviselő: nem lehetne megoldani azt, hogy a magasabb emelést fogadják el, és 
minden lakó, aki szociálisan részesült megkapja támogatásként a különbözetet? 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: ebben az évben ez megoldható lenne, de mi lesz 
jövőre? 
 
Tóth Imre képviselő: erre az évre megállapítja a testület a támogatást, a következő testület 
majd eldönti, hogy emel-e a térítési díjon, vagy csökkenti, illetve ad-e támogatást.  
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: meg lehet azt tenni, hogy minden lakót 
támogatnak? 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: akkor mindkét telephely esetében a 4.500,- 
forintos emelés lenne elfogadva, és az idei évben minden bentlakó megkapná támogatásként 
ezt az összeget. 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: ugyanúgy, ahogyan a szemétszállítási 
díjkedvezményt is biztosítja az önkormányzat az időseknek. 
 
Tóth Imre képviselő: a jelenleg bentlakóknál lenne ez a támogatás. 
 
Dr. Bakos Beáta képviselő: az új lakókkal mi lesz a helyzet? 
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Müllerné Braun Erika intézményvezető: az új lakókkal új szerződést kötnek. 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: ez csak erre az évre vonatkozik, jövőre felül kell 
vizsgálni. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: a testület tárgyalni fogja az intézmény átadásáról 
szóló napirendi pontot, ha arról döntenek, hogy átadásra kerül az egyház felé, akkor nem 
valószínű, hogy az egyház emelni fog a térítési díjon, mert ők több állami finanszírozást 
kapnak, és már 50 fő bentlakó esetén gazdaságosan tud működni az intézmény. Ők, mint 
fenntartók dönthetnek a térítési díj csökkentéséről is. Ha most elfogadja a testület a magasabb 
emelést, és támogatják szociálisan a bentlakókat, akkor erre az évre ez a megoldás 
elfogadható.  
 
Lovász Imre jegyző: a következő képviselő-testületi ülése előkészíti a településtámogatás 
rendelet módosítását ennek a javaslatnak megfelelően.  
 
Gyárfás Lajos képviselő: visszavonja a módosító javaslatát. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: a két bizottság javaslatát fogja megszavaztatni, 
ha nincs további javaslat. 

(További hozzászólás nem hangzik el.) 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki ért egyet a pénzügyi 
bizottság javaslatára a 2. számú rendelet-tervezet elfogadásával? 
A Képviselő-testület a rendeletmódosítást 7 igen, 1 nem szavazattal – minősített többséggel 
–elfogadja, és a következő rendeletet alkotja:  
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat 

Képviselő-testületének 

2/2019. (III. 4.) önkormányzati rendelete 

a személyes gondoskodást nyújtó szociális ellátásokról, azok igénybevételéről,  

valamint a fizetendő térítési díjakról szóló  

12/2005. (VII. 01.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

(A rendelet teljes szövegét a jegyzőkönyv melléklete tartalmazza.) 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki ért egyet az ügyrendi 
bizottság javaslatára az 1. számú rendelet-tervezet elfogadásával? 
A Képviselő-testület a javaslatot 1 igen, 7 nem szavazattal elutasítja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
69/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Az Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság javaslatának elutasításáról 
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A Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete elutasítja az Ügyrendi-
Jogi-Szociális Bizottság javaslatát, a személyes gondoskodást nyújtó szociális 
ellátásokról, azok igénybevételéről, valamint a fizetendő térítési díjakról szóló  
12/2005. (VII. 01.) önkormányzati rendelet módosítására készült előterjesztés 1. 
számú rendelet-tervezetének elfogadására. 

 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben 

  é r t e s ü l n e k .  
 

Seresné Lados Éva képviselő elhagyja a tanácstermet,  
a képviselő-testület 7 fő képviselő jelenlétében folytatja munkáját. 

 
 

3 .  N a p i r e n d i  pont megtárgyalása 

Előterjesztés a szenvedélybetegek alacsony küszöbű szolgáltatásának feladatellátásához 
történő csatlakozásról szóló 235/2018. (VI. 21.) számú képviselő-testületi határozat 
módosítására 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 
 Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: a napirendi ponthoz kapcsolódó írásos anyagot 
minden képviselő megkapta, melyet nem kíván szóban kiegészíteni. Pénzügyi bizottság 
tárgyalta, elnök urat kérdezi, hogy milyen javaslat született? 
 
Bagi Zsolt Arnold a Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság elnöke: a bizottság 
javasolja az írásos anyag elfogadását. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: megkérdezi a képviselőket, hogy van-e 
valakinek kérdése, véleménye, más javaslata? 

(Kérdés, hozzászólás nem hangzik el.) 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki ért egyet a pénzügyi 
bizottság javaslatával? 
A Képviselő-testület a javaslatot 7 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
70/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
A szenvedélybetegek alacsony küszöbű szolgáltatásának feladatellátásához történő 
csatlakozásról szóló 235/2018. (VI. 21.) számú képviselő-testületi határozat módosítására 
 

A Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete módosítja a 235/2018. 
(VI. 21.) számú képviselő-testületi határozatát, amely alapján a Jászsági 
Szenvedélybeteg-segítő Szolgálat által biztosításra kerülő szenvedélybetegek alacsony 
küszöbű szolgáltatásának feladatellátásához vállalja a saját forrás településre eső 
részének biztosítását, a Jászsági Szociális Szolgáltató Társulás Társulási Tanácsa által 
16/2019. (II. 12.) számú határozattal elfogadott költségvetés szerinti mértékben, 
legfeljebb 100,- Ft/lakos összeghatárig. 
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Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Polgármesteri Hivatal helyben, 
 3./ Jászsági Szociális Szolgáltató Társulás, 5055 Jászladány, Hősök tere 6. 

  é r t e s ü l n e k .  
 

 

4 .  N a p i r e n d i  pont megtárgyalása 

Előterjesztés az Önkormányzat 2019. évi részletes költségvetésének elfogadására 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 
 Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető, 
 Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: az önkormányzat 2019. évi költségvetésének 
tervezetét mindenki megkapta, melyet nem kíván szóban kiegészíteni, átadja a szót Mezei 
Norbert pénzügyi osztályvezetőnek. 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: a költségvetési rendelet az előző bizottsági és 
testületi döntések alapján lett átdolgozva, így a költségvetésben 73. 607.997,- forint került a 
Rendkívüli önkormányzati támogatások sorra, mivel a költségvetésben működési hiány nem 
tervezhető, illetve a bevételi és kiadási összegeknek meg kell egyezniük. Javasolja az 
önkormányzat 2019. évi költségvetésének elfogadását 1.693.601.248,- forint bevétellel és 
kiadással. Az előterjesztés tartalmazza intézményenként a bevételek és kiadások alakulását. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: pénzügyi bizottság tárgyalta, elnök urat kérdezi, 
hogy milyen javaslat született? 
 
Bagi Zsolt Arnold a Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság elnöke: a bizottság 
javasolja az írásos anyag elfogadását. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: megkérdezi a képviselőket, hogy van-e 
valakinek kérdése, véleménye, más javaslata? 

(Kérdés, hozzászólás nem hangzik el.) 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki fogadja el a pénzügyi 
bizottság javaslatára az önkormányzat 2019. évi költségvetését az előterjesztés szerint? 
A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 7 igen szavazattal – minősített többséggel – 
egyhangúlag elfogadja, és a következő rendeletet alkotja:  
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 

3/2019. (III. 4.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat 

2019. évi költségvetéséről  

 

(A rendelet teljes szövegét a jegyzőkönyv melléklete tartalmazza.) 
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Seresné Lados Éva képviselő visszaérkezik a tanácsterembe,  
a képviselő-testület 8 fő képviselő jelenlétében folytatja munkáját.  

 
5 .  N a p i r e n d i  pont megtárgyalása 

A NÜVI beszámolója a képviselő-testület két ülése között a közmunka programokban 
foglalkoztatottak által végzett munkákról 
Előadó: NÜVI intézményvezető, 
 Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: a közmunka programokban foglalkoztatottak 
által végzett munkáról készült írásos anyagot mindenki megkapta, Göröcs László megbízott 
intézményvezetőt kérdezi, hogy kívánja-e az írásos anyagot összefoglalni, vagy kiegészíteni? 
 
Göröcs László mb. intézményvezető: nem kívánja kiegészíteni, a felmerülő kérdésekre 
szívesen válaszol. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: pénzügyi bizottság tárgyalta, elnök urat kérdezi, 
hogy milyen javaslat született? 
 
Bagi Zsolt Arnold a Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság elnöke: a bizottság 
javasolja az írásos anyag elfogadását, illetve pénzügyi bizottsági ülésen még felmerült az, 
hogy az illegális szemétlerakások megszüntetését tervezze be az intézmény, illetve jegyző úr 
is ígéretet tett arra, hogy hatékonyabban fogja kezelni ezt a dolgot.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: megkérdezi a képviselőket, hogy van-e 
valakinek kérdése, véleménye, más javaslata? 

(Kérdés, hozzászólás nem hangzik el.) 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki ért egyet a pénzügyi 
bizottság javaslatával? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
71/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Nagyközség Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény beszámolójának elfogadása a 
képviselő-testület két ülése között a közmunka programokban foglalkoztatottak által 
végzett munkákról 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete a Pénzügyi-Ellenőrző-
Közbeszerzési Bizottság javaslatára figyelemmel elfogadja a Nagyközség 
Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény beszámolóját a Közmunka programban 
résztvevő dolgozók - NÜVI irányításával végzett - munkájáról 2019. január 28-tól 
2019. február 21-ig terjedő időszakra. 
Képviselő-testület a Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság javaslatára 
figyelemmel felkéri a NÜVI megbízott intézményvezetőjét, hogy az illegális 
szemétlerakások megszüntetését tervezze be. 
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Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Nagyközség Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény helyben 

  é r t e s ü l n e k .  
 
 
6 .  N a p i r e n d i  pont megtárgyalása 

Előterjesztés a közterületek használatáról, vásár- és piactartásról szóló 16/2004. (IV. 30) 
önkormányzati rendelet módosítására 
Előadó: Lovász Imre jegyző, 
 Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság, 
 Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: a rendeletmódosításról készül írásos anyagot 
mindenki megkapta, melyet mindkét bizottság megtárgyalt. Lovász Imre jegyzőt kérdezi, 
hogy kívánja-e az írásos anyagot kiegészíteni, vagy összefoglalni? 
 
Lovász Imre jegyző: nem szeretné kiegészíteni, a felmerülő kérdésekre szívesen válaszol. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: ügyrendi bizottság tárgyalta, elnök asszonyt 
kérdezi, hogy milyen javaslat született? 
 
Seresné Lados Éva az Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság elnöke: a bizottság javasolja az 
önkormányzati rendelet módosítását az előterjesztés szerinti tartalommal. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: pénzügyi bizottság is tárgyalta, milyen javaslat 
született? 
 
Bagi Zsolt Arnold a Pénzügyi-Ellenőrző-Közbeszerzési Bizottság elnöke: a bizottság szintén 
javasolja az írásos anyag elfogadását. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: megkérdezi a képviselőket, hogy van-e 
valakinek kérdése, véleménye, más javaslata? 

(Kérdés, hozzászólás nem hangzik el.) 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki fogadja a két bizottság 
javaslatára a rendelet-tervezetet? 
A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 8 igen szavazattal – minősített többséggel – 
egyhangúlag elfogadja, és a következő rendeletet alkotja:  
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat 

Képviselő-testületének 

4/2019. (III. 4.) önkormányzati rendelete 

a közterületek használatáról, vásár- és piactartásról szóló  

16/2004. (IV. 30.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
(A rendelet teljes szövegét a jegyzőkönyv melléklete tartalmazza.) 
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7 .  N a p i r e n d i  pont megtárgyalása 

Előterjesztés az Ozoróczky Mária Szociális Központ szakmai tervének elfogadására  
Előadó: Müllerné Braun Erika intézményvezető, 
 Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: az Ozoróczky Mária Szociális Központ Szakmai 
Tervéről készült írásos anyagot mindenki megkapta, átadja a szót Müllerné Braun Erika 
intézményvezetőnek. 
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: a Kossuth Lajos út 106. szám alatti telephelynek 
2018. december 31-ig szólt a működési engedélye. Ahhoz, hogy 2020. december 31-ig meg 
legyen hosszabbítva a működési engedély, Szakmai Tervet kell elfogadnia a képviselő-
testületnek. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: ügyrendi bizottság tárgyalta, elnök asszonyt 
kérdezi, hogy milyen javaslat született? 
 
Seresné Lados Éva az Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság elnöke: a bizottság javasolja a 
Szakmai Terv elfogadását az előterjesztés szerinti tartalommal. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: megkérdezi a képviselőket, hogy van-e 
valakinek kérdése, véleménye, más javaslata? 

(Kérdés, hozzászólás nem hangzik el.) 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki fogadja el az ügyrendi 
bizottság javaslatát? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
72/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Az Ozoróczky Mária Szociális Központ szakmai tervének elfogadására  
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete az Ügyrendi-Jogi-
Szociális Bizottság javaslatára figyelemmel elfogadja az Ozoróczky Mária Szociális 
Központ szakmai tervét az előterjesztés szerinti tartalommal.  
Képviselő-testület felhatalmazza Bertalanné Drávucz Katalin polgármestert a Szakmai 
Terv aláírására. 
 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Polgármesteri Hivatal helyben, 
 3./ Ozoróczky Mária Szociális Központ helyben 
  é r t e s ü l n e k .  
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8 .  N a p i r e n d i  pont megtárgyalása 

Előterjesztés intézmény átadásának előkészítésére 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 
 Lovász Imre jegyző 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: a napirendi ponthoz írásos előterjesztés nem 
készült. Egy előző napirendi pontnál már érintették ezt a témát az Ozoróczky Mária Szociális 
Központ esetleges átadásáról. Egy elvi hozzájárulás szükséges a képviselő-testület részéről 
ahhoz, – ismerve az intézmény működéséhez szükséges költségvetést, – hogy az átadással 
kapcsolatban egyeztetést kezdeményezhessék egyházi, vagy állami szinten. A képviselő-
testülettől ehhez javaslatokat és állásfoglalást kér. Előzetesen a Kolping-tól érdeklődött, mert 
nekik van egy szociális intézményfenntartó rendszerük is, nem csak iskolákat és óvodákat 
vesznek át fenntartásra, és arról tájékoztatták, hogy ők sokkal kedvezőbb finanszírozást 
kapnak bármelyik intézmény működtetéséhez, mint amit az önkormányzat. Azt mondták, 
hogy 50 fő feletti bentlakásos intézmény már gazdaságosan tud működni. A másik lehetőség 
az, hogy állami fenntartásba kerül az intézmény, az Emberi Erőforrások Minisztérium 
irányítása alá úgy, mint a Jászapáti intézmény, és ebben az esetben is kedvezőbb a 
finanszírozás.  
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: Jászapátin az intézményben nincs hiány a 
költségvetésben, 80 fő az ellátott.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: javaslatot kér a képviselő-testülettől, hogy 
elinduljanak-e az átadás irányába, vagy ne. Ha úgy dönt a testület, hogy induljanak el a 
tárgyalások, akkor 2 héten belül a KOSZISZ-al tudnak egyeztetni, mert jön az igazgató úr a 
településre. Ha úgy dönt a testület, hogy az államnak adják át az intézmény fenntartását, akkor 
Pócs János országgyűlési képviselő urat fogják megkeresni. 
 
Bagi Zsolt Arnold képviselő: javasolja a Kolpinggal való egyeztetést az átadásra 
vonatkozóan. 
 
Bertalan László képviselő: a Kolpinggal kapcsolatban nincsen jó tapasztalata, az iskola 
átadásával kapcsolatban is többet várt. Nem tudja, hogy jó ötlet-e az intézmény átadása, meg 
kellene próbálni tovább működtetni. Nem javasolja az intézmény átadását.  
 
Tóth Imre képviselő: egyetért az átadás folyamatával, csak azt szeretné kérni, hogy próbálják 
meg a tárgyalást úgy lefolytatni, hogy a vagyont ne kelljen átadni. Szeretné, ha a vagyon 
megmaradna az önkormányzatnál, úgy, mint az iskola esetében is, csak az intézmény 
működtetését vennék át.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: tehát az a javaslat, hogy induljanak el a 
tárgyalások, és ha a tárgyalási feltételek adottak lesznek, akkor beterjesztik a képviselő-
testület elé. A vagyonátadás eddig nem került szóba, de a személyes egyeztetésen ki fognak 
térni erre is. 
 
Mezei Norbert pénzügyi osztályvezető: jó lenne, ha a vagyon az önkormányzat kezében 
maradna, viszont ha fejleszteni kellene, akkor nehezebb lenne. Az önkormányzatnak nem 
kötelező feladata az intézmény működtetése, kevés az esély, hogy nem kötelező feladat 
fejlesztésére pályázatot írnak ki. Saját erőből az önkormányzat nehezen tudná fejleszteni, 
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felújítani. Jó ötlet, hogy próbálják megtartani a vagyont, mert 100 millió forint körüli az 
értéke, csak a felújítással gondok lehetnek. Ha mégis átadásra kerülne a vagyon, akkor sem 
tudják Jászladányról elvinni az épületet, tehát a település nem lenne szegényebb, már 100 éve 
itt van ez az épület, és bízik benne, hogy még legalább 100 évig itt lesz.  
 
Szöllősi János képviselő: javasolja, hogy mindkét egyeztetés irányába induljanak el 
információkérés szintjén, és majd meglátják melyiknél lesz kedvezőbbek a feltételek. 
Támogatja a javaslatot, hogy a vagyont próbálják meg az önkormányzatnál tartani. 
 
Müllerné Braun Erika intézményvezető: Jászdózsán csak a vagyon miatt nem tudtak 
megegyezni az átadásról. Ahogyan Mezei Norbert is elmondta az épület akkor is itt marad a 
településen, ha a vagyont át kell adni. A lakosság nem érzékelné azt, ha a vagyon átadásra 
kerülne. Az intézményben a dolgozók zöme jászladányi, és a lakók legnagyobb része is 
jászladányi. Fontos volt 2014-ben az átvételkor is a nagyon jó kommunikáció, és úgy érzi, 
hogy ha a most is megfelelően lesznek informálva a dolgozók, a lakók, valamint a településen 
élők, akkor zökkenőmentes lehet az átadás. Nem mindegy az önkormányzatnak sem, hogy 40 
milliót hozzá kell tenni az intézmény működéséhez, vagy másra tud fordítani. Az, hogy ki 
lesz a fenntartó, és a saját főnöke, az már más kérdés.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: csak a bentlakásos intézmény átadásáról van szó, 
a szociális alapszolgáltatások feladatellátásról nem. Jelenleg ez az egy intézmény most két 
feladatot lát el, egy kötelező, és egy nem kötelező feladatot, és most csak a nem kötelező 
feladat átadásáról van szó.  
 
Tóth Imre képviselő: a vagyonnal kapcsolatban nem azt szeretné, hogy csak abban az 
esetben adják át, ha a vagyon maradhat az önkormányzatnál, hanem azt javasolja, hogy 
legyen ez a tárgyalás alapja, hogy a vagyont próbálják meg megtartani. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: volt egy olyan képviselői javaslat, hogy a 
Kolping felé induljanak el az egyeztetések, volt egy olyan, hogy ne adják át az intézményt, és 
volt egy olyan javaslat, hogy mindkét irányba induljanak el a tárgyalások. Megkérdezi a 
képviselőket, hogy van-e valakinek kérdése, véleménye, eltérő javaslata? 
 
Bagi Zsolt Arnold képviselő: visszavonja a javaslatát, hogy csak a Kolping irányába 
induljanak el az egyeztetések, támogatja a javaslatot, hogy mindkét irányba induljanak el. 

(További hozzászólás nem hangzik el.) 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki ért egyet a javaslattal, hogy 
mindkét irányba induljanak el a tárgyalások? 
A Képviselő-testület a javaslatot 7 igen, 1 nem szavazattal e elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
73/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Az Ozoróczky Mária Szociális Központ átadására vonatkozó tárgyalások lefolytatására 
polgármester és jegyző megbízása 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Bertalanné 
Drávucz Katalin polgármestert és Lovász Imre jegyzőt az Ozoróczky Mária Szociális 
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Központ intézmény átadásával kapcsolatos tárgyalások lefolytatására a Kolping 
Oktatási és Szociális Intézményfenntartó Szervezet valamint az Emberi Erőforrások 
Minisztériuma felé.  

 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Polgármesteri Hivatal helyben 
  é r t e s ü l n e k .  

 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki ért egyet a javaslattal, hogy 
ne adják át az intézményt? 
A Képviselő-testület a javaslatot 1 igen, 6 nem szavazattal 1 tartózkodás mellett elutasítja, 
és a következő határozatot hozza: 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
74/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Képviselői javaslat elutasítására 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete nem támogatja Bertalan 
László képviselő javaslatát, hogy az Ozoróczky Mária Szociális Központ intézmény 
átadásával kapcsolatosan ne kezdeményezzenek tárgyalásokat.  

 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben 
  é r t e s ü l n e k .  

 
 
9 .  N a p i r e n d i  pont megtárgyalása 

Előterjesztés a Nagyközség Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény alapító okiratának 
módosítására 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 
 Lovász Imre jegyző, 
 Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: a NÜVI alapító okiratának módosítására 
vonatkozó írásos anyagot minden képviselő megkapta, átadja a szót Lovász Imre jegyzőnek. 
 
Lovász Imre jegyző: az alapító okirat nem tartalmazta teljes körűen a költségvetési szerv 
közfeladata jogszabályi helyet, és a költségvetési szerv vezetőjének megbízási rendjét, ez 
kerülne kiegészítésre, valamint a Magyar Államkincstár felhívta a figyelmet, hogy a 
költségvetési szervnél alkalmazásban álló személyek jogviszonyában nem tartalmazta az 
alapító okirat a vállalkozási szerződés formáját, valamint a közfoglalkoztatottak 
foglalkoztatásának lehetőségét. Ezekkel a pontosításokkal kerülne módosításra az alapító 
okirat.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: ügyrendi bizottság tárgyalta, elnök asszonyt 
kérdezi, hogy milyen javaslat született? 
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Seresné Lados Éva az Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság elnöke: a bizottság javasolja az 
alapító okirat módosításának és egységes szerkezetének elfogadását az előterjesztés szerint. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: megkérdezi a képviselőket, hogy van-e 
valakinek kérdése, véleménye, más javaslata? 

(Kérdés, hozzászólás nem hangzik el.) 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki fogadja el az ügyrendi 
bizottság javaslatára az alapító okirat módosítását? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
75/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
A Nagyközség Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény alapító okiratának módosítása 
 

Módosító okirat 
 

A Nagyközség Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény a Jászladány Nagyközségi 
Önkormányzat Képviselő-testülete által 2016. december 28. napján kiadott, 583-
6/2016. számú alapító okiratát az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 
8/A. §-a alapján – a 75/2019. (II. 28.) Képviselő-testületi határozatára figyelemmel –a 
következők szerint módosítom: 
 

1. Az alapító okirat 2.2. pontja törlésre kerül. 

2. Az alapító okirat 4.1 pontja az alábbiak szerint módosul: 

„4.2. A költségvetési szerv közfeladata: Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX törvény alapján a település üzemeltetés, az önkormányzat és 
költségvetési szerveinek vagyon gazdálkodási-, vagyon kezelői-, intézmény fenntartási 
feladatok ellátása, valamint A nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC törvény 
alapján a gyermekétkeztetés ellátása.” 

 

3. Az alapító okirat 5.1. pontja az alábbiak szerint módosul: 

„5.1. A költségvetési szerv vezetőjének megbízási rendje: A költségvetési szerv 
egyszemélyi felelős vezetőjét a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. 
törvény, valamint annak végrehajtási rendelete szerint nyilvános pályázat alapján 
Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete nevezi ki 5 évre és menti 
fel, az egyéb munkáltatói jogokat a polgármester gyakorolja.” 

 

4. Az alapító okirat 5.2. pontja az alábbiak szerint módosul: 

„5.2 A költségvetési szervnél alkalmazásban álló személyek jogviszonya: 

 foglalkoztatási jogviszony jogviszonyt szabályozó jogszabály 

1 közalkalmazott közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992.évi 
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XXXIII. törvény 

2 
megbízásos jogviszony Polgári Törvénykönyvről szóló 2013.évi V. 

törvény 

3 
vállalkozási szerződés Polgári Törvénykönyvről szóló 2013.évi V. 

törvény 

4 

közfoglalkoztatási 
jogviszony 

A közfoglalkoztatásról és a 
közfoglalkoztatáshoz kapcsolódó, valamint 
egyéb törvények módosításáról szóló 2011. 
évi CVI. törvény 

 
 
Jelen módosító okiratot a bejegyzés napjától kell alkalmazni. 

Kelt: Jászladány, 2019. február 28. 

P.H. 
Bertalanné Drávucz Katalin 

polgármester  
 
 

Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Jászladányi Polgármesteri Hivatal helyben 
  é r t e s ü l n e k .  
 

 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki fogadja el az egységes 
szerkezetű alapító okiratot az előterjesztés szerint? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 
Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
76/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
A Nagyközség Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény módosításokkal egységes 
szerkezetbe foglalt alapító okirata 

 
Alapító okirat 

módosításokkal egységes szerkezetbe foglalva 
 

Az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8/A. §-a alapján a Nagyközség 
Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény alapító okiratát a következők szerint adom 
ki: 

1. A költségvetési szerv 
megnevezése, székhelye, telephelye 
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1.1. A költségvetési szerv 

1.1.1. megnevezése: Nagyközség Üzemeltetési és Vagyonkezelő Intézmény 

1.1.2. rövidített neve: NÜVI 

1.2. A költségvetési szerv 

1.2.1. székhelye:5055 Jászladány, Hősök tere 6. 

1.2.2. telephelyei: 

 

 telephely megnevezése telephely címe 

1  5055 Jászladány, Kossuth Lajos u.6. 

2  5055 Jászladány, Kossuth Lajos 
u.125. 

2. A költségvetési szerv 
alapításával összefüggő rendelkezések 

2.1. A költségvetési szerv alapításának dátuma: 2002.01.01. 

3. A költségvetési szerv irányítása, felügyelete 

3.1. A költségvetési szerv irányító szervének 

3.1.1. megnevezése: Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-
testülete 

3.1.2. székhelye: 5055 Jászladány, Hősök tere 6. 

4. A költségvetési szerv tevékenysége 

4.1. A költségvetési szerv közfeladata: Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX törvény alapján a település üzemeltetés, az önkormányzat és 
költségvetési szerveinek vagyon gazdálkodási-, vagyon kezelői-, intézmény fenntartási 
feladatok ellátása, valamint A nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC törvény 
alapján a gyermekétkeztetés ellátása. 

4.2. A költségvetési szerv főtevékenységének államháztartási szakágazati 
besorolása: 

 szakágazat száma szakágazat megnevezése 

1 841218 Lakás-, kommunális szolgáltatások igazgatása 

4.3. A költségvetési szerv alaptevékenysége: Az önkormányzat és a költségvetési 
szerveinek vagyon működtetésével kapcsolatos fenntartási tevékenységek, 
karbantartás, javítás, gépjárművek üzemeltetése, teher-, személyszállítás, raktározás, 
fűtés. A belterületi csapadékvíz és belvízelvezető rendszer üzemeltetése, 
karbantartása. Települési szilárd kommunális hulladék kezelése, gyűjtése, elszállítása. 
Szeméttelep, állati hulla gyűjtő telep üzemeltetése, karbantartása. Park, közterület 
fenntartása, karbantartása. Önkormányzati belterületi utak, járdák fenntartása, 
karbantartása. Piaci és vásári tevékenység. 
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4.4. A költségvetési szerv alaptevékenységének kormányzati funkció szerinti 
megjelölése: 

 kormányzati funkciószám kormányzati funkció megnevezése 

1 063020 Víztermelés,-kezelés,-ellátás 

2 052020 Szennyvíz gyűjtése, tisztítása, elhelyezése 

3 051020 Nem veszélyes (települési) hulladék összetevőinek 
válogatása, elkülönített begyűjtése szállítása, 
átrakása 

4 051030 Nem veszélyes (települési) hulladék vegyes 
(ömlesztett) begyűjtése, szállítása, átrakása 

5 051040 Nem veszélyes hulladék kezelése, ártalmatlanítása 

6 061020 Lakóépület építése 

7 045120 Út, autópálya építése 

8 045130 Híd, alagút építése 

9 045220 Vízi létesítmény építése (kivéve: árvízvédelmi 
létesítmények) 

10 045160 Közutak, hidak, alagutak üzemeltetése, fenntartása 

11 013360 Más szerv részére végzett pénzügyi-gazdálkodási, 
üzemeltetési, egyéb szolgáltatások 

12 066010 Zöldterület-kezelés 

13 066020 Város,- községgazdálkodási egyéb szolgáltatások 

14 047120 Piac üzemeltetése 

15 
096015 Gyermekétkeztetés köznevelési intézményben 

16 
104035 Gyermekétkeztetés bölcsődében, fogyatékosok 

nappali intézményében 

4.5. A költségvetési szerv illetékessége, működési területe: egyéb tevékenység 
szerint: Jászladány Nagyközség közigazgatási területe, vállalkozási tevékenység 
szerint: Magyarország területe. 

4.6. A költségvetési szerv vállalkozási tevékenységének felső határa: a módosított 
kiadási előirányzatok 80%-a. Az intézmény alaptevékenységén kívül, szabad 
kapacitásban vállalkozási tevékenységet is végezhet, melynek fedezete teljes 
egészében támogatáson kívüli forrás lehet, vagyis a vállalkozói tevékenységre 
támogatás nem használható fel. Az intézmény esetében valamennyi tevékenység 
bevételének az amortizációt is fedezni kell. 

5. A költségvetési szerv szervezete és működése 

5.1. A költségvetési szerv vezetőjének megbízási rendje: A költségvetési szerv 
egyszemélyi felelős vezetőjét a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. 
törvény, valamint annak végrehajtási rendelete szerint nyilvános pályázat alapján 
Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete nevezi ki 5 évre és menti 
fel, az egyéb munkáltatói jogokat a polgármester gyakorolja. 
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5.2. A költségvetési szervnél alkalmazásban álló személyek jogviszonya: 

 foglalkoztatási jogviszony jogviszonyt szabályozó jogszabály 

1 közalkalmazott közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992.évi 
XXXIII. törvény 

2 megbízásos jogviszony Polgári Törvénykönyvről szóló 2013.évi V. törvény 

3 vállalkozási szerződés Polgári Törvénykönyvről szóló 2013.évi V. törvény 

4 
közfoglalkoztatási 
jogviszony 

A közfoglalkoztatásról és a közfoglalkoztatáshoz 
kapcsolódó, valamint egyéb törvények 
módosításáról szóló 2011. évi CVI. törvény 

 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Jászladányi Polgármesteri Hivatal helyben 
  é r t e s ü l n e k .  

 
 
1 0 .  N a p i r e n d i  pont megtárgyalása 

Előterjesztés az önkormányzati feladatellátás elmulasztására vonatkozó törvényességi 
felhívás megtárgyalására 
Előadó: Bertalanné Drávucz Katalin polgármester, 
 Lovász Imre jegyző, 
 Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: a törvényességi felhívással kapcsolatos írásos 
anyagot mindenki megkapta, megkérdezi Lovász Imre jegyzőt, hogy kívánja-e az írásos 
anyagot szóban kiegészíteni? 
 
Lovász Imre jegyző: az írásos előterjesztés részletesen összefoglalja a tudnivalókat, melyet 
nem kíván kiegészíteni, a felmerülő kérdésekre szívesen válaszol. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: ügyrendi bizottság tárgyalta, milyen javaslat 
született? 
 
Seresné Lados Éva az Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság elnöke: az ügyrendi bizottság 
megtárgyalta és a képviselő-testületnek javasolja, hogy a törvényességi felhívásában 
megállapított jogszabálysértés megszüntetése érdekében, az önkormányzat vállalja a 
Jászladányi Óvoda és Bölcsőde intézménybe férőhely hiány miatt felvételt nem nyert óvodára 
kötelezett gyermekek más településre történő óvodába járása költségeinek megtérítését, 
valamint igény szerint kísérő személy biztosítását a Jászladányi Óvoda és Bölcsőde 
költségvetésének terhére. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: a jogszabálysértést meg kell szüntetni 
valamilyen formában, kéri a képviselők további javaslatait. Ha nem szünteti meg a 
jogszabálysértést a testület, akkor bíróság elé kerül az ügy, de a bíróság is ki fogja mondani, 
hogy a törvényi kötelezettségének tegyen eleget az önkormányzat. Már lassan két éve annak, 
hogy az első megkeresést elküldték az országgyűlési képviselő úr felé a nevelésbe vett 
gyermekekkel kapcsolatos problémáról, melyet jelenleg már államtitkári szinten is tárgyaltak. 
Két héttel ezelőtt a püspököt is megkeresték levélben, aki a Szent Ágota Alapítvány 
fenntartója. Azt nem tudja, hogy melyik hatására, de a Szent Ágota Alapítvány a hétfő 
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délutáni jelzőrendszeri megbeszélésen jelen volt, majd ezt követően a tegnapi nap folyamán 
az összes intézményt, aki érintett a kérdésben – kivéve a Polgármesteri Hivatalt – végigjárta a 
Szent Ágota megyei képviselője, és a segítségről biztosította. Azok a gyermekek, akik már ki 
vannak helyezve, ők nem lesznek áthelyezve, de megígérték, hogy több gyermeket nem 
fognak kihelyezni, legfeljebb cserélni fogják a gyerekeket. 
 
Lajosné Kiss Klára intézményvezető: azt az ígéretet tették, hogy úgy nem fognak kihelyezni 
gyereket még cserébe sem, hogy nem érdeklődnek előtte mindegyik intézménynél.  
 
Seresné Lados Éva képviselő: a Móra Ferenc iskolában is járt a hölgy, először az 
intézményvezető helyettes asszonnyal beszélt, aki finoman odáig jutott, hogy jöjjön el, és 
próbáljon meg itt élni velük, mert egyszerűen képtelenek több gyerek befogadására. Aztán 
arra jutottak intézményvezető asszonnyal is, hogy csak abban az esetben helyeznek ide 
gyereket, amennyiben az igazgató asszony engedélyezi. A beszélgetés során szóba került egy 
problémás nevelőszülő személye, amelynek hatására ma úgy érkezett az iskolába, hogy 
tanszereket hozott, és pénzt, hogy a szükséges eszközöket megvegye, tehát valami történt.  
 
Bagi Zsolt Arnold képviselő: azt a gyereket, akit utaztatni kell, melyik szakszolgálathoz 
tartozik? 
 
Lovász Imre jegyző: több gyerekről is szó lehet. 
 
Bagi Zsolt Arnold képviselő: azoknak nem lehet a költséget kiszámlázni? 
 
Lovász Imre jegyző: nem, mert a köznevelési törvény egyértelműen nevesíti, hogy az 
illetékes települési önkormányzatnak kell finanszíroznia az utazási költséget, továbbá szükség 
esetén gondoskodni kell kísérő személyről is. 
 
Bagi Zsolt Arnold képviselő: ha nem jönnek a gyerekekért a megbeszélt találkozóra, akkor 
az fogja hazavinni majd aki kíséri? Nem nyugtatja meg az, amit ígértek, mert rossz 
tapasztalatai vannak.  
 
Tóth Imre képviselő: a Jászladány Nagyközségi Önkormányzat kötelezettsége a gyermek 
elhelyezése, akkor ez az önkormányzat kapja meg az állami támogatást is? 
 
Lovász Imre jegyző: plusz támogatást nem fog kapni az önkormányzat.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: nem, ezt az óvoda költségvetéséből kell 
kigazdálkodni.  
 
Lajosné Kiss Klára intézményvezető: mindazok után a gyerekek után, akik nincsenek itt 
október elsején, azok után nem kap az óvoda finanszírozást.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: sőt még az is felmerült, hogy az 
önkormányzatnak kellene ellátási szerződés kötnie egy másik óvodával, aki befogadja, de 
utána kiderült, hogy akkor kellene ezt az ellátást megkötni, ha nem lenne Jászladányon óvoda. 
Ebben az esetben a gyám keresi az óvodát, és ha lesz rá igény, akkor az utazást ki kell fizetni, 
és kísérőt kell biztosítani.  
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Lajosné Kiss Klára intézményvezető: jelenleg 7 gyermeket érint ez a helyzet, de abból 
valószínűleg kettőt a közeljövőben fel tud venni, mert kettőnek az örökbefogadása meg fog 
valósulni. Jelenleg 7 gyerek van várólistán.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: ebből hány helyi gyermek van? 
 
Lajosné Kiss Klára intézményvezető: ezek közül egyik sem jászladányi, mindegyikük 
nevelőszülőhöz van helyezve. 
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: az önkormányzat meg fogja hirdetni az 
álláshelyet, kérdés, hogy jelentkezik-e majd rá valaki. 
 
Tóth Imre képviselő: milyen végzettségű személy kísérheti? 
 
Lajosné Kiss Klára intézményvezető: pedagógiai asszisztens. 
 
Lovász Imre jegyző: akkor kell kísérőt biztosítani, ha a szülő nem tud vele utazni. 
 
Lajosné Kiss Klára intézményvezető: a nevelőszülő biztos, hogy nem fog vele utazni. 
 
Tóth Imre képviselő: a nevelőszülő útiköltségét nem fizeti ki az önkormányzat ugye? 
 
Lovász Imre jegyző: nem. 
 
Dr. Bakos Beáta képviselő: nemtetszését nyilvánítja ki ahhoz a hozzáálláshoz, amit a Szent 
Ágota Alapítvány képvisel, hogy a kihelyezett gyermekek már maradjanak itt, azokhoz nem 
nyúlnak. Felül kellene vizsgálniuk a kihelyezéseket, mivel az ő hibájukból került az 
önkormányzat ebbe a helyzetbe. Lehet, hogy Bíróságra kellene vinni az ügyet, mert a Bíróság 
lehet hogy mérlegelné, hogy hányszor jelezte már az önkormányzat a szolgálatok felé, hogy 
ne helyezzenek ki több gyereket. Fel kellene hívni a Szent Ágota Alapítvány figyelmét 
minden olyan családra, ahol nem megfelelően gondoskodnak a gyerekekről, hogy vizsgálják 
felül a kihelyezéseket.  
 
Seresné Lados Éva képviselő: volt olyan nevelőszülő, aki szólt az osztályfőnöknek, hogy 
haza ne küldje azért a gyereket, mert köhög, mivel azért köhög, mert cigarettázik. És a 
nevelőszülő semmit nem tesz ellene. 
 
Tóth Imre képviselő: ez törvényes, hogy egy 18 év alatti gyerek a nevelőszülő tudomásával 
dohányzik? És a nevelőszülő veszi neki a cigarettát? 
 
Seresné Lados Éva képviselő: ellopta a nevelőszülőktől a pénzt, 140 ezer forintot.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: az ügyrendi bizottságnak volt egy javaslata. 
Megkérdezi a képviselőket, hogy van-e valakinek még kérdése, véleménye, más javaslata? 

(További hozzászólás nem hangzik el.) 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki ért egyet az ügyrendi 
bizottság javaslatával? 
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A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
77/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
A törvényességi felhívásban megállapított jogszabálysértés megszüntetésére 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a Jász-
Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Törvényességi 
Felügyeleti Osztály 2019. január 29-én kelt JN/24/00022-4/2019. iktatószámú 
önkormányzati feladatellátás elmulasztása tárgyában keletkezett törvényességi 
felhívását.  
Képviselő-testület az Ügyrendi-Jogi-Szociális Bizottság javaslatára figyelemmel a 
törvényességi felhívásban megállapított jogszabálysértés megszüntetése érdekében 
dönt arról, hogy az önkormányzat megtéríti a Jászladányi Óvoda és Bölcsőde 
intézménybe férőhely hiány miatt felvételt nem nyert óvodára kötelezett gyermekek - 
más településen található – kötelező felvételt biztosító óvodába való 
tömegközlekedéssel történő utazás költségeit, továbbá szükség esetén gondoskodik 
kísérő személy biztosításáról a Jászladányi Óvoda és Bölcsőde költségvetésének 
terhére. 
A Képviselő-testület a jövőben tartózkodik a hasonló jellegű jogszabálysértések 
elkövetésétől. 

 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Polgármesteri Hivatal helyben, 
 3./ Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály 

Törvényességi Felügyeleti Osztály, 
 4./ Jászladányi Óvoda és Bölcsőde helyben 

 é r t e s ü l n e k  
 
 
1 1 .  N a p i r e n d i  pont megtárgyalása 

Egyebek  
Előadó: Dr. Bakos Beáta képviselő 

 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: doktornő kérte ennek a napirendi pontnak a 
felvételét, mert érkezett a védőnői szolgálattól egy kérelem, melyben 2 db táblagép 
vásárlásához kérnek elvi és anyagi hozzájárulást, amely megkönnyítené a Stefánia védőnői 
nyilvántartó rendszerbe való bejutását akkor is, ha nincs az irodában, vagy nem fér hozzá a 
számítógéphez.  
 
Dr. Bakos Beáta képviselő: azért szeretnék a táblagépet, mert ezt ki tudják vinni magukkal, 
használni tudják a programot, mert ezzel a programmal kell elvégezni több dokumentációt is, 
többször otthon is végzik a feladatot, hogy utolérjék magukat. A programhoz nem kell 
internet elérhetőség, ha visszaérnek a rendelőbe, akkor a wifin keresztül befrissül az új 
adatállomány. 2 havi tiszteletdíját szeretné felajánlani a táblagépek megvásárlásához. 
 
Gyárfás Lajos képviselő: mennyibe kerülnek ezek a táblagépek? 
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Dr. Bakos Beáta képviselő: nem tudja megmondani, amennyiben nem elég a kéthavi 
tiszteletdíj felajánlás, akkor még egy havit felajánl.  
 
Gyárfás Lajos képviselő: 1 havi tiszteletdíjat felajánl a táblagép vásárláshoz, 1 havi 
tiszteletdíjat a Polgárőrség részére. 
 
Seresné Lados Éva képviselő: 1 havi tiszteletdíjat felajánl a Polgárőrség részére. 
 
Bertalan László képviselő: 2 havi tiszteletdíjat felajánl a Polgárőrség részére. 
 
Tóth Imre képviselő: 1 havi tiszteletdíjat felajánl a Polgárőrség részére kamera vásárlásra. 
 
Bertalan László képviselő: 5 db kamera meg van rendelve, el van utalva az anyagköltsége, 
ami költség felmerül még az a munkadíj a felszerelésre. Azt ígérték, hogy márciusban 
felszerelik. Pályázatot is nyújtott be az önkormányzat 4 millió forint támogatásra, melyből 
540 ezer forint értékben ruha öltözetet lehet vásárolni, valamint 7 db új kamera helyet 
létesíteni pozitív elbírálás után.  A régi kamerák cseréjét tervezik, és plusz 7 kamera 
telepítését. 
 
Dr. Bakos Beáta képviselő: 1 havi tiszteletdíját felajánlja a Polgárőrség részére.  
 
Bertalanné Drávucz Katalin polgármester: megkérdezi a képviselőket, hogy van-e 
valakinek kérdése, véleménye, más javaslata? 

(Kérdés, hozzászólás nem hangzik el.) 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki tudja elfogadni Dr. Bakos 
Beáta képviselő 2 havi tiszteletdíj felajánlását a védőnők részére táblagép vásárlásra? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
78/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Dr. Bakos Beáta képviselő tiszteletdíjának felajánlása 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi Dr. 
Bakos Beáta képviselő március és április hónapra járó, havi bruttó 48.350,- forint 
tiszteletdíj és 10.637,- forint járulékai, összesen bruttó 117.974,- Ft tiszteletdíj-
felajánlását a védőnők részére táblagép vásárlásának támogatására. 
 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Dr. Bakos Beáta képviselő helyben, 
 3./ Polgármesteri Hivatal helyben, 
 4./ Védőnői szolgálat 
  é r t e s ü l n e k .  
 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki tudja elfogadni Dr. Bakos 
Beáta képviselő tiszteletdíj felajánlását a Jászladányi Polgárőrség számára? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 
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Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
79/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Dr. Bakos Beáta képviselő tiszteletdíjának felajánlása 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi Dr. 
Bakos Beáta képviselő május hónapra járó, bruttó 48.350,- forint tiszteletdíj és 
10.637,- forint járulékai, összesen bruttó 58.987,- Ft tiszteletdíj-felajánlását a 
Jászladányi Polgárőr Egyesület támogatására. 
 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Dr. Bakos Beáta képviselő helyben, 
 3./ Polgármesteri Hivatal helyben, 
 4./ Jászladányi Polgárőr Egyesület  
  é r t e s ü l n e k .  
 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki tudja elfogadni Gyárfás 
Lajos képviselő 1 havi tiszteletdíj felajánlását a védőnők részére táblagép vásárlásra? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
80/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Gyárfás Lajos képviselő tiszteletdíjának felajánlása 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi Gyárfás 
Lajos képviselő március hónapra járó, havi bruttó 48.350,- forint tiszteletdíj és 
10.637,- forint járulékai, összesen bruttó 58.987,- Ft tiszteletdíj-felajánlását a védőnők 
részére táblagép vásárlásának támogatására. 
 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Gyárfás Lajos képviselő helyben, 
 3./ Polgármesteri Hivatal helyben, 
 4./ Védőnői szolgálat 
  é r t e s ü l n e k .  
 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki tudja elfogadni Gyárfás 
Lajos képviselő tiszteletdíj felajánlását a Jászladányi Polgárőrség számára? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
81/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Gyárfás Lajos képviselő tiszteletdíjának felajánlása 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi Gyárfás 
Lajos képviselő április hónapra járó, bruttó 48.350,- forint tiszteletdíj és 10.637,- forint 
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járulékai, összesen bruttó 58.987,- Ft tiszteletdíj-felajánlását a Jászladányi Polgárőr 
Egyesület támogatására. 
 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Gyárfás Lajos képviselő helyben, 
 3./ Polgármesteri Hivatal helyben, 
 4./ Jászladányi Polgárőr Egyesület  
  é r t e s ü l n e k .  
 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki tudja elfogadni Seresné 
Lados Éva képviselő tiszteletdíj felajánlását a Jászladányi Polgárőrség számára? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
82/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Seresné Lados Éva képviselő tiszteletdíjának felajánlása 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi Seresné 
Lados Éva képviselő március hónapra járó, bruttó 54.850,- forint tiszteletdíj és 
12.067,- forint járulékai, összesen bruttó 66.917,- Ft tiszteletdíj-felajánlását a 
Jászladányi Polgárőr Egyesület támogatására. 
 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Seresné Lados Éva képviselő helyben, 
 3./ Polgármesteri Hivatal helyben, 
 4./ Jászladányi Polgárőr Egyesület  
  é r t e s ü l n e k .  
 

Bertalanné Drávucz Katalin polgármester szavazásra teszi, ki tudja elfogadni Bertalan 
László képviselő 2 havi tiszteletdíj felajánlását a Jászladányi Polgárőrség számára? 
A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadja, és a következő 
határozatot hozza: 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete 
83/2019. (II. 28.) sz. határozata 
 
Bertalan László képviselő tiszteletdíjának felajánlása 
 

Jászladány Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testülete tudomásul veszi Bertalan 
László képviselő március és április hónapra járó, havi bruttó 48.350,- forint tiszteletdíj 
és 10.637,- forint járulékai, összesen bruttó 117.974,- Ft tiszteletdíj-felajánlását a 
Jászladányi Polgárőr Egyesület támogatására. 

 
Erről: 1./ Képviselő-testület tagjai helyben, 
 2./ Bertalan László képviselő helyben, 
 3./ Polgármesteri Hivatal helyben, 
 4./ Jászladányi Polgárőr Egyesület  
  é r t e s ü l n e k .  




